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Tak už je to zase tady. 
Prázdniny skončily a život se 
opět vrátil do zaběhlých kolejí. 
Doba dovolených je za námi, 
děti zasedly do školních lavic a k 
vám se dostalo další číslo našeho 
Zpravodaje. Už na první pohled 
jste si mohli všimnout, že je zase 
o něco silnější. Tentokrát vám 
přináší dění v našem mikroregionu 
na rekordních čtyřiceti stranách. 
A mohlo jich být dokonce ještě 
více. Sešlo se totiž mnoho 
pozvánek a řada článků dorazila 
až po uzávěrce. Nakonec jsme 
ale zvolili úspornější skladbu, 
díky níž najdete v říjnovém čísle 
malou inovaci. Ta se týká reklamy 
a věřím, že bude znamenat 
zatraktivnění inzerce v našem 
Zpravodaji. Dosud jste našli 
reklamy jen v závěru každého 

Fotostřípky
Fotografi e místo slov vyprávějí na 
stranách 2 a 40

Zprávy z radnic
Obecní úřady mikroregionu informují o 
dění v obcích na stranách 4-11

Komunální volby 2010
Přehled volebních místností mikroregionu 
najdete na straně 11

Cesty k vědění
Co se děje na Základní škole v Černilově a 
jaké jsou novinky v černilovské knihovně 
najdete na stranách 12 a 13

Co se událo
Nejen o kulturních a sportovních akcích, 
které se uskutečnily během letošního léta, 
se dočtete na stranách 14-23

Ze života spolků
Dění ve spolcích našeho mikroregionu 
můžete sledovat na stranách 24-31

Oprášeno z kronik
Co se dělo v Černilově začátkem 60. let 
a kdy začaly děti z Horního Černilova 
chodit do výravské školy se dočtete na 
stranách 32 a 33

Pozvánky
Tipy, kam v našem mikroregionu zamířit 
na podzim, najdete na stranách 34-36

editorialeditorial obsahobsah

k titulní straněk titulní straně

Redakční rada:
Vl. Prokeš, J. Kudrnáč, E. Ornstová, 
Mgr. J. Hofmanová, T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci příspěvků a případné tiskové chyby. 
Uzávěrka příštího čísla: 10. 11. 2010.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., náklad 1750 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci objednávejte na OÚ v Černilově nebo na 
tomto e-mailu: thejtmanek@seznam.cz

čísla. V tomto vydání se ale 
poprvé objevují na různých 
stranách. Vždy jsou umístěné 
v pravém dolním rohu pravé 
strany. Tedy tak, aby čtenáře co 
nejméně rušily. Tato novinka 
nám umožňuje efektivnější 
využití místa ve Zpravodaji. 
Inzerenti zas mohou být rádi, že 
jejich prezentace není „zastrčená 
až na konci“.

Ale dost bylo reklamy, je před 
vámi přece čtyřicet stran nabitých 
událostmi z vašeho okolí. Dočtete 
se na nich o bezpočtu letních akcí 
a nechybí ani bilancování na 
konci funkčního období obecních 
zastupitelstev. Ta nová se budou 
volit už za několik dní, ale o tom 
až příště. Přeji vám příjemnou a 
ničím nerušenou četbu říjnového 
Zpravodaje.

Tomáš Hejtmánek

Posvícení bývalo na venkově vždy spojeno s atrakcemi, taneční zábavou, svátečním jídlem 
a posvícenskými koláči. Ještě před padesáti lety se bez koláčů neobešlo, atrakce se na prostor u 
sokolovny nevešly. Tančilo se ve třech sálech s jednou platnou vstupenkou a bývala i pondělní 

zábava. Atrakce byly v provozu dlouho do noci a několik dní. Dnes už je to o něčem jiném. Jsou jiné druhy zábavy, 
a tak se nelze divit, že klesá návštěvnost u houpaček a v pondělí už jsou atrakce pryč. V našem mikroregionu jsou 
posvícenské atrakce pouze v Černilově (fotografi e vlevo nahoře), jinde se slaví v rodinném kruhu.

Velkým překvapením letošní sezony byla posvícení v Újezdu a ve Skaličce. V Újezdu (fotografi e vpravo nahoře)
se slavilo „Staroújezdské posvícení“, kde nechyběly soutěže a hry pro děti, posvícenská malá kopaná, country zábava, 
opékaná vepřová kýta zdarma i posvícenský guláš.

Překvapením bylo i „Tradiční posvícení pod břízkami“ ve Skaličce (fotografi e dole). Proběhlo v duchu indiánského 
léta. Byly zde dětské soutěže, přátelské fotbalové utkání „ženatí“ vs. „svobodní“, ukázka vycviku policejních psů, 
taneční zábava. Zlatým hřebem oslav byl slavnostní indiánský průvod – překvapivě velký a pestrý i s indiánským 
zpěvem. V průvodu nechyběl ani Vinnetou, Old Shatterhand, Sam Hawkins, koně, modrokabátník atd. Z místního 
rybníku bylo Stříbrné jezero, předvedeny byly i scény z fi lmu. Zkrátka podívaná, která stála za to.

Vl. Prokeš

Na tento zpravodaj byla poskytnuta dotace z Krajského programu obnovy 
venkova Královéhradeckého kraje v rámci projektu Mikroregionu Černilovsko 

s názvem „Partnerství a spolupráce v Mikroregionu Černilovsko“.
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Jubilea v ČernilověJubilea v Černilově 

Červen 2010
Morávková Marie, Černilov   75 let

Červenec 2010
Čudová Věra, Újezd       85 let
Trasoňová Alexandra, Černilov 80 let
Marková Anna, Černilov           80 let

Srpen 2010
Hozová Jaroslava, Černilov       80 let
Grošková Marie, Újezd       75 let
Brožová Helena, Černilov      85 let
Žatková Mária, Černilov            80 let

Výročí v LibranticíchVýročí v Libranticích 
Červenec 2010
Vojtěchová Marie       89 let
Holická Stanislava      80 let
Skala Josef       76 let
Kutíková Olga       81 let
Koutníková Zdeňka      83 let
Chmelíková Věra       82 let

Srpen 2010
Horáková Alena       72 let
Hynková Miloslava      79 let
Volenec Václav       75 let

Září 2010
Dušková Věra       80 let
Kašpar Stanislav       87 let
Ferbas Václav       88 let
Holancová Marie       89 let

Výročí ve SkaliciVýročí ve Skalici
Červenec 2010
Drienová Marie, Skalička      85 let

Srpen 2010
Kutík Pavel, Skalice      60 let
Mlatečková Stanislava, Skalice  60 let
Kudrnáč Zdeněk, Skalička      80 let
Klos Ladislav, Skalička      80 let
Šrámová Božena, Skalice      98 let

Září 2010
Vosyka František, Skalička    70 let 

Z ČERNILOVSKÉ RADNICEZ ČERNILOVSKÉ RADNICE
Poslední zasedání 

obecního zastupitelstva 
se uskutečnilo dne 13. 
9. v KSD. Jednalo se 
především o hospodaření 
letošního roku a s 

tím souvisejících změnách rozpočtu. 
Důležitou informací je fakt, že jsme 21. 6. 
2010 obdrželi platbu dotace na Kulturní 
a spolkový dům ve výši celkem 11 069 
430,55 Kč. Okamžitě jsme splatili úvěr 
na tuto akci ve výši 6,403 mil. Kč a do 
rezerv zapojili 4,66 mil. Kč, což se stalo 
v pravý čas, neboť v té době již bylo 
vypsáno výběrové řízení na stěžejní 
akci letošního roku, tj. Zateplení ZŠ 
a MŠ Černilov. Výzvu jsme zaslali 
pěti fi rmám na které jsme měli dobré 
reference, další tři se přihlásily na 
základě zveřejněné výzvy na internetu. 
Vyhlášená kritéria v souladu s pokyny 
Státního fondu životního prostředí byla 
nabídková cena - váha 80% a záruční 
doba - váha 20%. Těmto kritériím 
nejlépe vyhověla fi rma K2-ROOF, jako 
zástupce Sdružení K2 – Sulko. (Pozn.: 
Sdružením fi rem na konkrétní akci fi rmy 
řeší podmínku SFŽP, že nesmí mít větší 
subdodávku než 30% objemu prací.) 
Nabídková cena na stavební práce činila 
10 740 456,- Kč, tím se rozumí zateplená 
fasáda polystyrenem 12 cm, zateplení 
plochých střech a stropů pod šikmými 
střechami a výměna všech vnějších oken 
a dveří. V této ceně nejsou náklady na 
projektovou dokumentaci, technický 
dozor, autorský dozor a další vedlejší 
výdaje jako kompletní vymalování ZŠ 
i MŠ, částečná výměna podlahových 
krytin atd. Ve smlouvě jsou stanoveny 
postupné termíny na ukončení vnitřních 
prací: MŠ 22. 8. a ZŠ a ŠJ 27. 8. – 
termíny byly dodrženy a školní rok 
mohl být plánovaně 5. 9. zahájen. To se 
pochopitelně neobešlo bez zvýšeného 
úsilí jak zedníků a malířů, tak uklízeček 
i učitelek, kterým chci ještě touto cestou 
poděkovat. Konečný termín celé stavby 
je 30. 10., fi nancování probíhá jako 
tradičně u dotovaných akcí, tedy část ze 
svého a část z nového úvěru ČS a.s. Po 
dokončení stavby následuje kompletní 
vyúčtování, kontroly „papírové“ i 
fyzické, potom teprve obdržíme platbu. 

Plánované opravy komunikací jsou 
k dnešnímu dni hotovy. Největší z nich je 
provedena v Bukovině fi rmou KOREKT 
Brno za velmi rozumnou cenu 680 tis. Kč.

Obec ČernilovObec Černilov V září bylo započato s realizací 
tenisových kurtů ve sportovním areálu. 
Zde byla vybrána fi rma Technika 
Rokytnice s nabídkovou cenou 1,175 
mil. Kč za dva kurty včetně oplocení. 
Doporučuje proti projektu provedení 
větší tloušťku antuky o 1 cm, což 
představuje 100 tis. Kč navíc. Také 
akceptujeme doporučení dodavatelské 
fi rmy, že do zimy provede dílo mimo 
poslední antukovou vrstvu, tu položí 
v dubnu a okamžitě budou kurty 
připraveny k použití.

Poslední akcí letošního plánu je 
přechod pro chodce včetně osvětlení 
v Újezdu. Za dodavatele byla vybrána 
fi rma Stavo & Sachs za 350 tis. Kč a s 
pracemi začne od 4. 10.

Rovněž od října bude vyřešen 
problém s autobusovými „studentskými“ 
spoji do HK po sedmé hodině. Namísto 
spoje, který přijíždí do Černilova v 
7,15 již zaplněný od Dobrušky přijede 
prázdný autobus z HK, pobere cestující 
až k Ciprovým a dále do HK. Černilovští 
tak nebudou mít důvod využívat spoj 
přes Újezd a Bukovinu o ¼ hodiny dříve.

PODĚKOVÁNÍPODĚKOVÁNÍ
V souvislosti s končícím volebním 

obdobím chci poděkovat za spolupráci 
všem členům našeho obecního 
zastupitelstva, kteří každý svým dílem 
přispěl k úspěchům posledních let. Mimo 
běžné akce při opravách komunikací, 
chodníků, veřejného prostranství, 
dětských hřišť, se podařilo několik 
zásadních projektů pro zlepšení života 
v obci. Připomenout chci Rekonstrukci 
školní kuchyně za cca 3,5 mil. Kč 
a  přestavbu bytu na Zdravotní 
středisko za 2 mil. Kč. Po letech máme 
obvodního i dětského lékaře v důstojných 
podmínkách, již nemůžeme ovlivnit 
skutečnost, že oba nejsou více využíváni. 
Dále to jsou tři větší stavební akce, na 
které se podařilo vlastním úsilím sehnat 
dotace z evropských fondů. Nepochybně 
velký přínos pro životní prostředí má akce 
„Systém odděleného sběru odpadů v 
Mikroregionu Černilovsko“, v rámci 
které máme v Černilově, občany hojně 
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Jubilea v LibřicíchJubilea v Libřicích 
Červen 2010
Dufková Marie       84 let

Srpen 2010
Šulc Ladislav       85 let
Dufek Josef       84 let

Výročí občanů obcí Výročí občanů obcí 
Smržov a HubílesSmržov a Hubíles

 
Červenec 2010
Volák Josef, Smržov
Pražáková Růžena, Smržov
Pařízek Václav, Smržov
Prokop Otto, Smržov                    

Srpen 2010
Zlesák Miloslav, Smržov
Semerák Rudolf, Smržov
Fikr Josef, Hubíles
Pazderka Ladislav, Smržov
Černá Anna, Hubíles
Komínková Zdeňka, Smržov

Září 2010
Pařízková Anna, Smržov
Havlová Miluše, Hubíles
Cibulková Miloslava, Smržov
John Václav, Smržov             
narodili se
Sofi e Svatoňová, Smržov
Adam Němec, Smržov 

Jubilea ve VýravěJubilea ve Výravě 
Červen 2010
Hejcman Petr, Výrava      65 let
Srpen 2010
Beznosek Jiří, Výrava      60 let
Září 2010
Andrýsová Lena, Výrava      80 let
narodili se
Samková Nikol, Výrava
zemřeli
Hojný Václav, Výrava
Havlová Marie, Výrava

 Všem jubilantům blahopřejeme. 

využívané, sběrné místo. Z celkových 
nákladů přesahujících 7 mil. Kč bylo 
více než 5 mil. Kč z dotace. Bezpochyby  
nejvýznamnější akcí provázející celé 
toto volební období je rekonstrukce 
bývalé evangelické školy na Kulturní a 
spolkový dům. V roce 2007 – 2008 bylo 
za 2,183 mil. Kč vlastních prostředků 
předáno do užívání veřejnosti přízemí 
a celková rekonstrukce navazovala od 
podzimu 2008 do podzimu 2009. Z 
celkových nákladů této etapy 12,9 mil. 
Kč bylo kryto dotací již zmíněných 11,07 
mil. Kč. Snad více než získaná dotace těší 
zdařilé provedené stavby a především 

zájem veřejnost o pravidelnou činnost 
i jednorázové akce v KSD. Některé 
spolky obnovily v lepších podmínkách 
činnost, další nové vznikají. Poslední je 
současně probíhající a výše popsaná akce 
Zateplení ZŚ a MŠ Černilov. Tam ješte 
z pochopitelných důvodů nemůže být 

hotovo fi nanční vypořádání. Dotace je 
přislíbena ve výši 7,249 mil. Kč. Celkově 
tedy za poslední cca 3 roky je příjem naší 
obce na dotacích vyšší než 20 mil. Kč.   

Není vůbec lehké, takové prostředky 
„dobře proinvestovat“. Proto chci také 
vyzdvihnout práci stavební komise, kde 
především Pavlína Hofmanová pomáhala 
při výběrových řízeních na dodavatele, 
Ing. Miroslav Krsek dal k dispozici své 
zkušenosti s tvorbou dodavatelských 
smluv a František Svoboda využíval 
svých zkušeností stavitele při stavebním 
dozoru investora. 

Dále chci poděkovat za  komise 
místní samosprávy v Bukovině a Újezdu 
Davidu Fučíkovi a Františku Huškovi. 

To, že můžete číst tyto informace 
v tak kvalitním Zpravodaji je zásluhou 
kulturní komise, pana Vladislava 
Prokeše, kronikáře Jaroslava Kudrnáče, 
správce webových stránek cernilov.
eu Tomáše Hejtmánka, tajemníka Mgr. 
Vojtěcha Šůstka i Mgr. Jany Hofmanové, 
která nechybí u žádné kulturní akce 
a je zároveň radní  spolu s Ing. Evou 
Stolínovou, Zdeňkem Vachkem a 
místostarostou Zdeňkem Kupkou.

Ing. Stanislav  Javůrek, starosta

Obec LibníkoviceObec Libníkovice

DOTACE Z PROGRAMU DOTACE Z PROGRAMU 
ROZVOJE VENKOVAROZVOJE VENKOVA

V minulém čísle 
Zpravodaje jsme 
uveřejnili informaci 
o získání dotace 
pro naší obec na 
realizaci projektu 
„Zlepšení dopravní a 

technické infrastruktury a vzhledu obce 
Libníkovice“. Obecní zastupitelstvo 
na svém zasedání dne 22. 2. 2010 se 
rozhodlo, že uzavře mandátní  smlouvu 
se společností GRANTIKA ČS, a.s. na 
výběrové řízení zhotovitele projektu. 
Dále pak pro vyhodnocení a závěrečnou 
zprávu o realizaci projektu pro SZIF 
ČR, který je poskytovatelem dotace. 
Výzva k podání nabídek byla zaslána 
šesti organizacím, které provádí 
stavební práce, spočívající v úpravě 
komunikací, chodníků, veřejného 
osvětlení a výsadbě veřejné zeleně 
působících v okolí našeho regionu. 
Nabídky na realizaci projektu zaslalo 
všech šest oslovených organizací ve 
stanoveném termínu. Hodnotící komise 
složená ze třech zástupců obecního 

zastupitelstva, stavebního dozoru a 
zástupce společnosti GRANTIKA a.s. se 
sešla dne 12. 7. 2010 v Libníkovicích, 
aby provedla výběr nejvhodnější 
nabídky na realizaci projektu. Při výběru  
nabídek byla jedna nabídka vyloučena, 
neboť nesplňovala všechny zadávací 
podmínky. Z pěti zbývajících nabídek 
byla vybrána nejvhodnější nabídka fi rmy 
STAVIBET s.r.o. z Českého Meziříčí. 
Jedinou rozhodující  podmínkou výběru 
zhotovitele byla nabídková cena. 
Hodnotící komise doporučila zadavateli, 
tj. obci Libníkovice, uzavřít  „Smlouvu 
o dílo“ s fi rmou STAVIBET s.r.o. 
České Meziříčí. Smlouva byla uzavřena 
dne 10. 8. 2010. V současné době již 
probíhají práce při obnově komunikace 
k Rabovým, chodníků a osvětlení 
přechodu pro chodce v prostoru 
autobusové zastávky. Dokončení 
realizace celého projektu dle smlouvy o 
dílo je k 30. 11. 2010.

KOMPLEXNÍ POZEMKOVÉ KOMPLEXNÍ POZEMKOVÉ 
ÚPRAVY V KATASTRU OBCEÚPRAVY V KATASTRU OBCE

V druhé polovině devadesátých let 
požádala naše obec Pozemkový úřad v 
Hradci Králové o realizaci komplexních 
pozemkových úprav. K realizaci naší 
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Z ČINNOSTI ZASTUPITELSTVA Z ČINNOSTI ZASTUPITELSTVA 
OBCE LIBŘICEOBCE LIBŘICE

V červnu zastupitel-
stvo objednalo letecké 
snímkování obce, začala 
práce na parkových 
úpravách v okolí rybníku 

Dolejšák, uvítali jsme nové občánky 
Libřic a navštívila nás komise hodnotící 
Vesnici roku – ostudu jsme si rozhodně 
neudělali, ale na ocenění to i přes velmi 
kladné ohlasy komisařů nestačilo (velký 
dojem na ně udělal hlavně tenisový 
kurt a sportovní areál). Líbila se jim 
upravenost obce a různé akce pořádané 
v průběhu roku.

V červenci se pokračovalo s prací 
ve sportovním areálu na tenisovém 
kurtu (noční osvětlení, chodníky, úprava 
terénu), dále bylo opraveno sociální 
zařízení a sprchy v kabinách.

Začala i oprava stávajících herních 
prvků na dětském hřišti tak, aby 
odpovídaly požadavkům na bezpečnost, 
dále byly položeny základy dětského hřiště 
pro nejmenší. Pro další volební období byl 
stanoven počet členů zastupitelstva na 9. 
Bylo dokončeno nové kolumbárium, které 
je už nyní k dispozici za poplatek 3 750,- 
Kč a nájem ve výši 250,- Kč na 5 let.

V srpnu pokračovaly práce na 
dětských hřištích – k dokončení ale 

Obec LibřiceObec Libřice

Zastupitelstvo obce 
odsouhlasilo záměr 
soukromého podnikatele 
na výstavbu fotovoltaické 
elektrárny v katastru Obce 

Lejšovka, za podmínek stanovených 
smlouvou o součinnosti. Tato smlouva 
řeší také právní záruky na ekologickou 
likvidaci zařízení po ukončení jeho 
životnosti.

Zastupitelstvo schválilo závěrečný účet 
Obce Lejšovka za rok 2009. Plánované 
příjmy byly 1 784 080,- Kč, skutečné 
1 837 400,- Kč. Plánované výdaje byly 
1 784 080,- Kč a skutečné 1 482 400,- Kč. 
Přebytek byl převeden do roku 2010. 

2.6.2010 zastupitelstvo schválilo 
územní plán obce.

V letošním roce se vybírají poplatky 
za hroby na místním hřbitově. Jejich výše 
zůstala stejná tj. 240,- Kč a 480,- Kč podle 
velikosti hrobu.

Jan Šlesingr - starosta

Obec LejšovkaObec Lejšovkažádosti došlo až v letošním roce, neboť 
přednost v realizaci KPÚ měli obce, 
v jejichž katastrech se nachází trasa 
budované dálnice u Hradce Králové. 
Pozemkový úřad v Hradci Králové 
vypsal výběrové řízení na zhotovitele 
KPÚ. Ve výběrovém řízení byla vybrána 
fi rma GEOWAP s.r.o. Pardubice. Katastr 
Obce Libníkovice má výměru 321 ha. Z 
této plochy je odečtena plocha intravilánu 
obce, plocha lesní půdy a plochy, na 
kterých již proběhly KPÚ v souvislosti s 
úpravou hranic katastru s obcí Výrava, a 
několika parcel na hranicích s katastrem 
s obcí Jeníkovice. Plocha katastru, na 
kterých budou KPÚ provedeny, činí 200 
ha. Dne 30. 8. 2010 svolal Pozemkový 
úřad  Hradec Králové úvodní jednání 
pro KPÚ v k.ú. Libníkovice do 
pohostinství v Jeníkovicích. Na toto 
jednání byli pozváni všichni majitelé 
pozemků, ze kterých se jednání se 
zúčastnilo 42%. Všichni přítomní byli 
seznámeni pracovníky pozemkového 
úřadu a zástupci fi rmy GEOWAP s 

účelem pozemkových úprav a jejich 
průběhem. KPÚ v Libníkovicích by 
měli být dokončeny k 31. 12. 2012. Po 
tomto datu bude Katastrálním úřadem 
Královéhradeckého kraje, katastrálním 
pracovištěm Hradec Králové dokončena 
digitalizace pozemkové mapy a obec 
Libníkovice přistoupí na vypracování 
nového digitalizovaného územního 
plánu obce. Na úvodním jednání  KPÚ 
Libníkovice byli zvoleni z řad majitelů 
pozemků členové sboru zástupců. Dále 
byl do tohoto sboru jmenován zástupce 
pozemkového úřadu, zástupce obecního 
zastupitelstva obce Libníkovice
a  člen obce Jeníkovice. Poté proběhla 
první schůze sboru zástupců KPÚ v 
k.ú. Libníkovice. Na této schůzi byl 
projednán jednací řád sboru a provedena 
volba předsedy sboru zástupců 
a zapisovatele. Předsedou byl zvolen 
Miloslav Absolón, mistostarosta obce, 
zapisovatelem Ing. Michaela Stárková, 
pracovnice pozemkového úřadu. 

Miloslav Absolón, zástupce starosty

nedošlo z důvodu dodání chybné 
dodávky herních prvků – přesto ale na 
dětském sportovním dnu si děti mohly 
zařádit na trampolíně a ti nejmenší 
na nových houpačkách. Pro nejmenší 

bude u pískoviště ještě postaven malý 
domeček. Začátkem měsíce se konala 
veřejná schůze zastupitelstva, na 
kterém zastupitelé předložili souhrn své 
činnosti za uplynulé období. Na popud 
zastupitelstva se daly dohromady 2 
kandidátky pro volby do zastupitelstva 
obce. Občané si tak budou moci vybrat 
ze 13 kandidátů 9 nových zastupitelů. 
V obci byly rozmístěné nové lavičky – 
u rybníka, na hřišti, u parkoviště před 
kostelem, v čekárnách a před obecním 
úřadem. Teplé dny s sebou přinesly 
i zápach z Lipry – zastupitelstvo na 
základě stížnosti občanů pozvalo 
vedoucí pracovníky na zastupitelstvo, 
kde se řešilo, co s tím. Ředitel ing. 
Řehounek informoval o žádosti na 
dotaci na vybudování nového úložiště 
odpadu – to by mělo vyřešit velkou část 

problému. Přejme si, aby fi rma dotaci 
dostala! Na závěr prázdnin kulturní 
komise obce ve spolupráci se sportovci 
zorganizovala dětský sportovní den (o 
tom na jiném místě). 

Vzáří bude zastupitelstvo dokončovat 
rozpracované akce, aby svoje působení 
mohlo se ctí v říjnu uzavřít. 

A na závěr (v poslední době se množí 
připomínky, že obec na svých webových 
stránkách nemá slibovaná data, i 
když tam jsou uložená) pár rad, jak na 
webovou stránku obce. Chcete-li např. 
fotky z vítání občánků, jděte na www.
obec-librice.cz. Můžete postupovat 
dvěma způsoby:

1. způsob -  v levém sloupci 
kliknete na UDÁLOSTI V OBCI – 
aktuality – vítání občánků – fotogalerie 
– objeví se text a pod ním jsou fotky 
(u některých odkazů se objeví: zde ke 
stažení – na to kliknout, objeví se: otevřít 
- a na to kliknout)

2. způsob (jednodušší) - úplně 
dole v pravém rohu jsou v oranžovém poli 
drobným písmem slova  STRUKTURA 
STRÁNEK – klikněte na ně a rozbalí se 
úplně vše, co na stránkách je.

Adresa webových stránek digitální 
kroniky: www.vychodoceskearchivy.cz
- kliknout na Státní okresní archiv HK, 
klik na soupis fondů,  klik na Libřice, 
klik na archiv obce Libřice a vybrat rok.

Všem občanům Libřic přejeme 
šťastný život v naší obci.

Za zastupitelstvo Eva Hynková
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Vybíráme z 21. veřejného zasedání 
zastupitelstva obce Librantice, 
konaného dne 20. 5. 2010

1. Zastupitelstvo  obce  projednalo 
závěrečný účet obce za rok 2009, 
závěrečné zhodnocení hospodaření 
obce za rok 2009 a zprávu o výsledku 
přezkoumání hospodaření Obce 
Librantice za rok 2009. V roce 2009 
činily celkové příjmy 3 698 176,64 
Kč a celkové výdaje 4 934 746,96 Kč. 
Podrobnější rozpis příjmů a výdajů 
je uveden v závěrečném zhodnocení 
roku 2009 a v závěrečném účtu za 
rok 2009. Přezkoumání hospodaření 
obce proběhlo 
dne 26. 10. 2009 
– dílčí a dne 
9. 2. 2010. Při 
p ř e z k o u m á n í 
hospodaření obce 
byly zjištěny 
méně závažné 
chyby a nedostatky (§10 odst. 3 
písm. b) zákona č. 420/2004 Sb.): 
kontrolou bylo zjištěno, že na účtu 
314 – poskytnuté provozní zálohy 
je vedena např. záloha na telefon od 
fi rmy Eurotel ve výši 195,- Kč, což 
neodpovídá skutečnosti.
ZO projednalo a schválilo 
hospodaření Obce Librantice za 
rok 2009 s výhradou, na základě 
které provede opatření k odstranění 
nedostatků. V roce 2010 p. účetní 
provede vyčištění účtu 314 od 
nevhodných účetních položek.

2.  ZO projednalo a schválilo příspěvek 
na vybudování nového vodovodního 
řádu k RD p. Jeremiáše a p. Dufka. 
Příspěvek bude ve výši ceny 
materiálu, který bude použit na 
výstavbu vodovodního řádu a k 
ocenění materiálu budou použity 
příslušné ceníky.

3.   ZO projednalo a schválilo rozpočtové 
opatření na rok 2010: zvýšení 
rozpočtu o částku 17 550,- na volby 
(28. a 29. 5. 2010), rozpočtové 
opatření na dojíždějící žáky do škol 
v HK – výdaje 50 277,- Kč

Různé
a)  ZO projednalo a schválilo smlouvu

o uzavření budoucí smlouvy o zřízení 
věcného břemene se společností 
ČEZ Distribuce, a.s. číslo IV-12-
2005953/VB/01, Librantice, p. 

Obec LibranticeObec Librantice Andrys, p. č. 31/11 – úprava knn a 
smlouvu o uzavření budoucí smlouvy 
o zřízení věcného břemene číslo 
IV-12-2005574/VB/01, Librantice, 
p. Jeremiáš, p. č. 754/6 – úprava knn.

b)  ZO projednalo a schválilo uzavření 
dohody o partnerství ve smyslu § 46 
odst. 2 zák. č. 128/200 Sb., o obcích, 
ve znění pozdějších předpisů, 
se Statutárním městem Hradec 
Králové k  projektu Technologické 
centrum ORP Hradec Králové – 
I., II. dle podmínek uvedených ve 
smlouvě.

c) Základní škola Librantice, jejímž 
zřizovatelem je obec, vede od 1. 1. 
2010 zjednodušené účetnictví.

d) Starostka obce oznámila plánované 
akce na letošní rok:
- oprava  kanalizace  a  cesty na 

Obecnici
- oprava  Librantického  potoka v    

dolním toku
- byly  vysázeny  stromky  před 

novými domy na Obecnici
- pokračuje úsilí o získání fi nancí 

na vybudování víceúčelové 
sportovní haly

- byla provedena oprava oplocení 
„Frešle“

Vybíráme z 22. veřejného zasedání 
zastupitelstva obce Librantice, 
konaného dne 22.7.2010

1. Kontrola plnění usnesení z 21. 
veřejného zasedání, na kterém 
byla uložena náprava k odstranění 
méně závažných chyb a nedostatků 
ze závěrečného Přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2009. Paní 
účetní provede opravu na základě 
rozhodnutí OZ do účetního období 
za měsíc srpen. 

2. Zastupitelstvo obce projednalo a 
schválilo smlouvu o bezúplatném 
převodu části pozemku p.č. 1306 
značeného dle geometrického plánu 
jako p.č. 1306/4 do vlastnictví obce 
Librantice.  Dosavadním majitelem 
je Česká republika, kterou zastupuje 
Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, územní pracoviště 
Hradec Králové.

3.  ZO po projednání návrhu Změny č. 
1 Územního plánu obce Librantice 
předloženého odborem hlavního 
architekta Magistrátu města Hradec 
Králové 

I. ověřuje
soulad Změny č. 1 Územního plánu 
obce Librantice s Politikou územního 
rozvoje České republiky a s územně 
plánovací dokumentací vydanou 
Královéhradeckým krajem – dle 
přiloženého Odůvodnění Změny č. 
1 Územního plánu obce Librantice, 
zpracovaného pořizovatelem dle § 
53, odst. 5 zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování a stavebním 
řádu, ve znění pozdějších předpisů

II. souhlasí
s vyhodnocením výsledků 
projednání Změny č. 1 Územního 
plánu obce Librantice zpracovaným 
pořizovatelem

III. vydává
podle § 6 odst. 5 písm. c) zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a 
stavebním řádu, ve znění pozdějších 
předpisů, za použití § 43 odst. 4 
stavebního zákona, § 13 a přílohy 
č. 7 vyhlášky č. 500/2006 Sb., o 
územně analytických podkladech, 
územně plánovací dokumentaci a 
způsobu evidence územně plánovací 
činnosti, § 171 a následujícího 
zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, 
ve znění pozdějších předpisů – ve 
spojení s ustanovením § 188 odst. 
3 stavebního zákona – Změnu č. 1 
Územního plánu obce Librantice.

4. ZO projednalo a schválilo příspěvek 
na vybudování nového vodovodního 
řádu k RD p. B. Runštuk. Příspěvek 
bude ve výši materiálu, který bude 
použit na výstavbu vodovodního 

řádu a k ocenění materiálu budou 
použity příslušné ceníky.

Různé.
a) ZO projednalo a schválilo smlouvu 

o uzavření budoucí kupní smlouvy 
na nákup pozemků p.č. 1437/27, 
1437/28 a 1437/29, které vzniknou 
dělením pozemku p.č. 1437/1 za 
celkovou cenu 4 500,- Kč.

b) ZO projednalo a schválilo uzavření 
kupní smlouvy s panem Z. Sklenkou 
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ZPRÁVY Z OBCEZPRÁVY Z OBCE
Čas rychle ubíhá, a tak máme další 

čtyři roky volebního období 2006 – 2010 
pomalu za sebou. Na podzim ve dnech 
15. a 16. října jsou vyhlášeny volby do 
zastupitelstev obcí. Jak všichni jistě víte, v 
naší obci bude pracovat a bylo schváleno  
sedmičlenné zastupitelstvo. Do voleb se 
přihlásilo 13 kandidátů. Věříme, že se 
voleb zúčastní velký počet voličů a občané 
si vyberou své zástupce. 

Ve volebním období 2006 – 2010  jste 
byli informováni o činnostech a akcích, 
které v naší obci probíhaly. Informace jste 
mohli získávat z vydávaného časopisu 
Mikroregionu Černilovský zpravodaj, 
do kterého přispíváme, dále jste se 
mohli zúčastňovat veřejných zasedání 
zastupitelstva, či sami se poptat na obecním 
úřadě. A co všechno se v obci udělalo? Po 
vichřici Kyrill, která zasáhla část obce 
Skalice a Číbuz bylo vybudováno nové 
veřejné osvětlení a veřejný rozhlas. Rovněž 
ve Skaličce se vybudovalo nové veřejné 
osvětlení a veřejný rozhlas. Začátkem 
roku 2007 bylo dokončeno ozelenění obce 
vysázením keřů a stromů. Za spolupráce 
Mikroregionu Černilovsko, který požádal 
o dotace Krajský úřad Královéhradeckého 
kraje, obec postavila dětské hřiště ve 
Skalici a Skaličce. Ve Skalici jsme nechali 
kolem hřiště postavit plot a nasázeli 
keře z důvodu bezpečnosti dětí. Ve 
spolupráci s Mikroregionem Černilovsko 
byla vystavěna plata pod kontejnery ve 
Skaličce a u hřbitova v Číbuzi. Rovněž 
bylo upraveno prostranství položením 
panelů pro štěpkovač u obecního domu čp. 
15 ve Skaličce. Byl zakoupen štěpkovač a 
dva velkoobjemové kontejnery na odpad. 
Upravilo se fotbalové hřiště ve Skaličce, 
srovnal se terén, zasela nová tráva. A 
představte si, že se podařilo odstranit i 
kopečky od krtka, chcete vědět jak? Ptejte 
se na obecním úřadě, rádi Vám poradíme, 
osvědčilo se to. Úpravy se dotkly i HZ 
ve Skaličce, byla vybudovaná vodovodní 
přípojka,  opravila se podlaha akrylátem, 
nainstalovala nová venkovní vrata, 
vybavili jsme HZ novou kuchyňskou 
linkou a vymalovali. Rovněž byly 
opraveny i okapy. V době vegetačního 
klidu jsme nechali prořezat stromy ve všech 
částech obce, protože jsou již přestárlé 
a je třeba je oživit.  Zastupitelé schválili 
dopravní zabezpečení radary ve Skalici, 
Skaličce a bylo zajištěno jejich upevnění. 
Po zkušenostech konstatujeme, že řidiči 
se snaží dodržet stanovenou rychlost při 
projíždění obcí.  V září letošního roku se 
konečně podařilo dokončit opravu křížku 

Obec SkaliceObec Skalice a zvoničky před Havlasovými ve Skalici, 
započato bylo v roce 1999. Z důvodů 
nemoci restaurátorky akce byla přerušena, 
znovu se začalo opravovat  na jaře 2010 
a dokončení provedl jiný restaurátor. V 
současné době pokračuje projektování 
kanalizace fi rmou VIS, s.r.o., Hradec 
Králové až k stavebnímu řízení. Schválení 
Změny č. 1 územního plánu obce Skalice, 
která mimo jiné zahrnuje změnu místa 
na výstavbu ČOV,  by mělo být asi do 
dvou měsíců předložené zastupitelstvu 
ke schválení. V loňském roce obec 
vystavěla I. část vodovodu ve Skaličce, 

která pokračovala II. částí vodovodu 
vybudovanou v letošním roce k obecním 
pozemkům na výstavbu rodinných domů. 
Velkou akcí podpořenou dotací z Programu 
obnovy venkova Královéhradeckého kraje 
je oprava hřbitova v Číbuzi v majetku 
obce Skalice. Vybraná fi rma provádí 
opravy hřbitovních zdí, márnice a opravu 
chodníků. Předpokládané ukončení prací 
je konec října letošního roku. Protože 
chceme, aby hřbitov byl kompletně 
opraven, práce budou pokračovat 
vyspravením a natřením vstupních vrat a 
dále  nátěry vrat u márnice a dřevěných 
dveří márnice. V průběhu celého volebního 
období obec zaměstnávala pracovníky na 
veřejně prospěšné práce. Dotace na tyto 
pracovníky jsme získali na úřadě práce, 
kde byli evidováni. Prováděli úklid obce, 
sekání trávy ve všech částech obce, prořez 
stromů, úklid hřbitova v Číbuzi a další 
určené práce. Díky za to. K 30. výročí 
otevření MŠ v Číbuzi byly provedeny 
venkovní nátěry budovy a okenních 
parapetů, nově se vybavilo  dětské hřiště. 
V této budově máme i obecní byty, mezi 
kterými se zesílila příčka z důvodů izolace 
zvuku. Na střeše budovy jsme zajistili 
upevnění sněhových zábran, na půdě 
bytů se přidávala zateplovaní hmota. 
Aby i Číbuz vypadala hezky, zasadily 
se na náměstíčku nové stromy, keře a 
zasela tráva. Podařilo se sehnat fi rmu, 
která opravila obecní kanály. Při této 
příležitosti jsme přesvědčili i VAK, a.s. 
Hradec Králové, který opravil vodovodní 
kanály  v jejich majetku. Co je stále velký 
problém? V obci máme na vyhrazených 
místech umístěny kontejnery na tříděný 
odpad. Stále se však potýkáme s tím, aby 

na nákup st. p. č, 7 a rodinného 
domku čp. 21 na st. p. č 7 za cenu 
dle znaleckého posudku 374 940,-  
Kč. Dále schválilo uzavření budoucí 
směnné smlouvy na část pozemku st. 
č. 7 z důvodu případného vybudování 
nové místní komunikace na dolním 
konci obce.

c) ZO znovu projednalo a schválilo 
vybudování nového asfaltového 
povrchu na místní  komunikaci „Na 
obecnici“. Kanalizace je opravena 
a po dohodě s p. Morávkem bude 
u jeho domu vybudováno asi 30 m 
obrubníků, aby se zabránilo přístupu 
vody k jeho domu.

d)  ZO projednalo kolaudaci rodinného 
domku p. Kahla „Na Zvoničce“. V 
územní rozhodnutí na výše uvedenou 
lokalitu byly dány podmínky pro 
stavebníky, kde byla uvedena mj. 
barva střešní krytiny červená nebo 
červenohnědá. P. Kahl tyto podmínky 
nedodržel a použil barvu černou. 
Obec navrhovala změnu stavby 
před dokončením, která nebyla 
provedena. Vyjádření k této situaci 
vydá Stavební úřad v Černilově, 
případná pokuta půjde do Černilova 
a je na uvážení p. Kahla kompenzace 
ve prospěch obce Librantice. 

e) ZO projednalo a doporučilo opravu 
účtu 314 – poskytnuté zálohy takto:
- fa z r. 2002 od fi rmy Eurotel – 

záloha byla vyúčtována fa 97/2008, 
částku 195,- Kč, zaúčtovat do 
nákladů r. 2010

- fa 45 na částku 
4 879,-  regist-
race domény 
obce, zaúčtovat 
do nákladů 
roku 2010

- fa 107/05,  152/07, 4/08 – vše 
jsou zálohy na předplatné časopisů 
do knihovny – zaúčtovat do r. 2010 
jako neuznané náklady

f) Sbírkou  na povodně v květnu 
2010 bylo vybráno celkem 10 500,- 
Kč od občanů, stejná částka bude 
uvolněna z rozpočtu obce. Peníze 
byly odeslány městu Kojetín.

g) Starostka obce seznámila přítomné 
s blížícími se volbami do 
zastupitelstva obce. Volby 
proběhnou 15. a 16. října 2010.  
Nové zastupitelstvo obce bude mít 7 
členů. 

Milada Bortlíková
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Z OBECNÍHO ÚŘADU Z OBECNÍHO ÚŘADU 
Vážení spoluobčané,
uplynuly téměř čtyři roky 

a končí volební období 2006 – 2010. 
Protože jsem všechny z vás oslovil 
dopisem, ve kterém jsem vám nastínil 
volební program volebního uskupení  
Dobrovolní hasiči a nezávislí kandidáti, 
chtěl bych se k jeho plnění v závěru 
volebního období vyjádřit.

Ne všichni jste asi zaregistrovali 
těsně po volbách, že mezi zastupiteli 
jednotlivých kandidátek vládlo 
určité napětí, vycházející zejména z 
neinformovanosti, z pocitu nutnosti dostát 
slibům daných v rámci jednotlivých 
kandidátek a možná i z pocitu, že když se 
nic nezmění, tak to bude nejlepší.

Stálo poměrně velké usilí změnit 
zaběhnutá pravidla; úzce spolupracovat 
s jednotlivými zastupiteli, častěji než 
v minulosti se scházet a seznamovat 
se s problémy, ale zejména je rychle a 
operativně řešit. Myslím ale, že tato práce 
přinesla své ovoce; zastupitelé se semkli, 
začali spolupracovat a výsledkem je řada 
vyřešených úkolů, z nichž bych alespoň 
namátkou vyjmenoval odstranění vedení 
nn ze sloupů a jeho nahrazení zemním 
kabelem, instalace nového veřejného 
osvětlení a místního rozhlasu, instalování 

nových zábradlí okolo požární nádrže 
v Hubílese a na mostech ve Smržově, 
doplnění dětských hřišť dalšími 
atrakcemi, čištění koryta Smržovského 

Obec SmržovObec Smržov

okolí těchto míst bylo čisté, odpad byl 
ukládán pouze do určených kontejnerů. 
Čím to je, že všichni chceme, aby naše 
obec vzkvétala, vypadala krásně,  ale 
bohužel se stává, že se kolem kontejnerů 
povalují různé pytle, odpady z automobilů 
jako jsou čelní skla a další a další odpad. 
Nezavírejte oči, všímejte si, co se kolem 
Vás děje, hlavně se ale chovejte sami tak, 
abyste měli čisté svědomí. Jako si uklízíte 
doma, uklízejte i před svými vlastními 
rodinnými domy. Bude se Vám žít lépe, 
rádi se budete domů do své obce vracet! 
Není v moci obce a jejich zastupitelů, 

aby všechno zajišťovala, je to i ve Vás 
občanech, kteří v obci žijete! 

Aby občané žili i kulturním životem, 
obec využívá aktivní činnosti našich 
sborů dobrovolných hasičů ve Skalici a 
Skaličce. Svépomocí SDH Skalice  bylo 
upraveno hřiště ve Skalici, nově natažen 
plot kolem kurtů, vyčištění prostranství 
od plevele, nalajnování.. Tradiční akcí se 
stává dětský den ve Skalici, který pořádají. 
Skalická mládež rovněž organizuje turnaj 
v malé kopané „Skalické peklo“ a turnaj 
v nohejbale. Rovněž SDH Skalička má 
tradici v pořádání posvícení „Pod břízami“. 

potoka, dokončení výstavby nových 
chodníků, vjezdů i parkovacích ploch.

Na poli zábavy, kromě jiných 
opakujících se akcí, jako je např. 
Hasičský ples či Posvícenská zábava,  
zcela jistě musím vzpomenout v roce 
2008 uskutečněný  Sjezd rodáků, 
kterého se zúčastnilo bezmála 70 
občanů obou obcí a na jehož přípravě a 
hladkém průběhu se podílely spolky v 
obci působící;  byl zahájen na obecním 
úřadě, poté pokračoval v prostředí 
smržovského koupaliště, odkud byly 
organizovány projížďky kočáry taženými 
koňmi po okolí, vyhrávala hudba 
Májovanka, podávalo 
se občerstvení a v 
družném rozhovoru 
setrvali rodáci do 
pozdních odpoledních 
hodin.

Činnosti spolků 
bych se také rád 
dotknul krátkou poz-
námkou. Z počátku 
volebního období 
2006 – 2010 byli 
obecnímu úřadu 
oporou jak hasiči ze 
Smržova a Hubílesa, 
tak i Myslivecké 
sdružení Háj. A to 
jak činností ve 
svých  vlastních 
řadách, tak i činností 
pro obec. Ve druhé 
polovině volebního 
období  však činnost 
smržovských hasičů 
ustala; hasičská 
zbrojnice, do které 
se vložily nemalé 
peníze se nevyužívá, 
koupaliště se nečistí, 
sběr železného šrotu 
se neprovádí, kulturní 
akce, u jejichž 
pořádání hasiči ze 

O těchto akcích si můžete přečíst v 
následujících článcích. Děkujeme, že se 
postupně i mladí začínají zajímat o dění v 
obci a pomáhají připravovat kulturní akce.

Chtěla bych touto cestou poděkovat 
všem, kteří svou iniciativou přispívají 
k tomu, aby naše obec vzkvétala. Přeji 
všem občanům hodně zdraví, dobrou 
mysl a děkuji za podporu a spolupráci 
ve volebním období 2006 – 2010. Nově 
zvolenému zastupitelstvu přeji hodně 
úspěchů v jejich práci.

Eva Ornstová, 
starostka

Smržova stáli, se nekonají. Takže pokud 
bych hubíleským hasičům a členům 
Mysliveckého sdružení Háj měl z celého 
srdce poděkovat, smržovským hasičům 
patří z poděkování jen polovina.

Především ale bylo  cílem zastupitelů 
vytvořit pro vás, občany, prostředí 
důvěry a ukázat zájem pomoci řešit 
vaše problémy. Nevytvářet prostředí 
byrokracie a neochoty. Věřím, že se to 
mně i ostatním zastupitelům podařilo 
a že nové zastupitelstvo, které vzejde z 
nadcházejících voleb, bude v této linii 
pokračovat.

Ing. Jan Machát, starosta
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ZE ZASEDÁNÍ ZE ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCEZASTUPITELSTVA OBCE

vyjímáme 
nejdůležitější 

projednávané body:

44. zasedání ZO - dne 
14.6.2010

 Schválilo smlouvu o nájmu 
nebytových prostor v přízemí 
budovy Obecního domu č.p. 104 
a pozemků v okolí budovy včetně 
stavebních úprav 1 patra.

 Neschválilo vydání OZV o veřejném 
pořádku

 Vzalo na vědomí pokyn starosty obce 

Obec VýravaObec Výrava Pravidla pro přijímání a vyřizování 
petic a stížností“

(45. zasedání ZO - dne 19.7.2009)
 Schválilo výsledek výběrového 

řízení na FVE
 Schválilo fi nancování veřejného 

vodovodu na Dolní Černilov
 Schválilo požární řád obce Výrava
 Vzalo na vědomí zařazení vybraných 

projektů do rozpočtové změny pro 
rok 2010 a do rozpočtového výhledu 
na léta 2011 - 13

(46. zasedání ZO - dne 16.8.2009)
 Schválilo výsledek výběrového 

řízení na rekonstrukci a opravu vodní 
plochy, obnovu a zřízení veřejné 
zeleně v okolí vodní plochy, Obecní 
park.

OHLÉDNUTÍ ZA ČINNOSTÍ SVAZKU OBCÍ OHLÉDNUTÍ ZA ČINNOSTÍ SVAZKU OBCÍ 
MIKROREGIONU ČERNILOVSKO V LETECH MIKROREGIONU ČERNILOVSKO V LETECH 

2007 - 20102007 - 2010
V průběhu posledních čtyř let se Mikroregionu 

Černilovsko podařilo získat několik dotací.
Z programu obnovy venkova obdržel svazek dotaci 

na akci s názvem „Rozvoj venkova Mikroregionu 
Černilovsko“ ve výši 450 tis. Kč. Z této dotace byly pořízeny 
prvky dětských  hřišť do  Lejšovky, Librantic, Skalice 
a Výravy, nová autobusová 
zastávka do Libřic a drobný 
venkovní mobiliář do Librantic, 
Výravy, Smržova a Černilova.

Z další dotace ve výši 277 
tis. Kč, pod názvem „Zlepšení 
dopravní bezpečnosti v 
Mikroregionu Černilovsko“, se 
v jednotlivých obcích obnovilo 
dopravní značení.   

Z třetí získané dotace s názvem 
„Dětská hřiště v Mikroregionu“ 
ve výši 126 tis. Kč, se zakoupily 
prvky dětských hřišť do obcí 
Černilov – Újezd, Lejšovka, Libníkovice a Skalice.

Dalším významným zdrojem fi nančních prostředků byly 
dotace z grantů královéhradeckého kraje. Zde svazek získal 
dotaci na vybavení svazku základní technikou ve výši 125 
tis. Kč. Z těchto prostředků byla zakoupena mechanizace na 
údržbu zeleně a veřejného prostranství. 

Z Operačního programu Životní prostředí byla v roce 
2009 získána největší dotace 
na projekt s názvem „Systém 
odděleného sběru odpadu v 
Mikroregionu Černilovsko“ v 
celkové výši 7 248 000 Kč, z 
toho činila dotace 5 036 000 Kč. 
Z těchto prostředků  se  podařilo

 Schválilo nový upravený návrh na 
změnu vlajky obce Výravy.

 Vzalo na vědomí  technicko-
ekonomickou studii na varovný a 
informační 
s y s t é m 
obyvatelstva 
(bezdrátový 
v e ř e j n ý 
rozhlas)

 Vzalo na 
vědomí úpravu o zateplení 
víceúčelové budovy č.p. 104 
Obecní dům

Všechna zasedání zastupitelstva obce 
jsou veřejná; zápisy a usnesení ze 
zasedání  zastupitelstva obce jsou 

zveřejněny na  www.vyrava.cz

obci Černilov vybudovat sběrné místo, kde mohou občané 
této obce odkládat komunální odpad a odpad ze zeleně, v 
obci Librantice a Skalice se vybudovaly zpevněné plochy pro 
velkoobjemové kontejnery a byly pořízeny kontejnery pro 
tyto obce i pro obec Libníkovice.  

V letošním roce se realizuje 
dotace z Programu obnovy 
venkova na projekt s názvem 
„Partnerství a spolupráce v 
Mikroregionu Černilovsko“ 
ve výši 325 tis. Kč. Z těchto 
prostředků se zakoupí několik 
prvků venkovních mobiliářů, velkoprostorové stany, 
ozvučovaní technika a přispěje se na zpravodaj obcí 
Mikroregionu.     

Svazek od svého vzniku úzce spolupracuje s poradenskou 
fi rmou OHGS s.r.o. z Ústí nad Orlicí. Tato fi rma zajišťuje pro 
svazek poradenské služby, včetně přípravy žádostí o dotace. 
Rovněž  jejich činnost je z větší části pokryta fi nančními 
prostředky z dotací kraje, jmenovitě z programu  nazvaného 
„Profesionalizace činnosti Mikroreginu Černilovsko“. 
Účetnictví a administrativní  služby zajišťuje pro svazek obec 
Černilov.

Mikroregion Černilovsko hodlá i v budoucnu ve své 
činnosti pokračovat, chce i nadále přispívat k rozvoji a 
vzájemné spolupráci všech obcí. Budou se hledat společná 
témata a to především v otázkách vylepšování vzhledu našich 
obcí a celkovému zkvalitnění života občanů (vytváření míst k 
různým formám využití volného času, podpora spolkových a 
zájmových činností, oživení tradic, …).

Přínos svazku spatřujeme nejen v získávání fi nančních 
prostředků ale i k vzájemnému poznávání a sdělování 
zkušeností.

Závěrem bychom rádi touto cestou poděkovali starostům 
a zástupcům jednotlivých obcí svazku i všem ostatním, 
kteří odvedli veliký kus práce a to mnohdy i za cenu svého 
osobního volna.

Mgr. Vojtěch Šůstek
Ing. Stanislav Javůrek
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ZPRÁVY Z ČINNOSTI OBCE A ZPRÁVY Z ČINNOSTI OBCE A 
OBECNÍHO ÚŘADUOBECNÍHO ÚŘADU

o plnění Programu rozvoje a obnovy 
venkova – obce Výrava a další 

činnosti obce

 V srpnu byly zahájeny práce na 
obnově a dostavbě 1. patra Obecního 
domu, kde bude od jara příštího roku 
sídlit obecní úřad.

 V červnu se pořádal již tradiční 
Výravský TERRA CUP. Celkem 
se zúčastnilo 23 závodníků v 
kategoriích TERRA+VARI a stroje 
domácí výroby. Dary pro vítěze 
dodalo více jak patnáct sponzorů.

 Zemědělské družstvo vlastníků 
pořádalo v červnu, u příležitosti 
20 let činnosti, setkání. Účastníci 
mohli zhlédnout ukázku používané 
zemědělské techniky

 Ke konci června se i naši závodníci 
zúčastnili Terra Vari Open Cup v 
obci Kochánky.

 Dne 28.8.2010 se konala soutěž Sborů 
dobrovolných hasičů – Podorlická 
liga. Soutěže se zúčastnilo více jak 

10 družstev. Vedle pohárů vítězové 
obdrželi hodnotné dary, které dodali 
sponzoři.

 Závěr léta, jako každoročně, patřil 
dětem. Dětský den pod názvem 
„Pohádkový rybník“ se konal 4. 
září 2010. Nově byla pojata celá 
organizace dětského dne. První část 
děti procházely celým biocentrem, 
kde byl vodník, hejkal, loupežníci, 
víla, čarodějnice aj. Děti byly 
převezeny přes rybník na lodičce a 
nakonec byl mlynář s mlynářkou. 
Druhá část se odehrávala přímo v 
areálu, kde byl kolotoč, horolezecká 
stěna, skákací hrad a vše zakončovaly 
soutěže dětí.

 Bližší informace o jednotlivých 
akcích jsou uvedeny v dalších 
článcích Zpravodaje.

Ing František Schwarzer, starosta

Komunální volby 2010Komunální volby 2010 Pravděpodobně všichni víme, že volební systém České republiky 
rozlišuje tři druhy voleb - do poslanecké sněmovny, senátu a 
komunální. Víme však, jaké specifi ka mají volby komunální, které 
nás čekají již za několik dní?

Volební systém komunálních voleb do zastupitelstev obcí je 
založen na většinové volbě stran a hnutí. Označí-li volič křížkem 
celou volební stranu (kandidátku) v rámečku u jejího názvu, obdrží 
všichni kandidáti této strany po jednom hlasu a strana obdrží tolik 
hlasů, kolik má na své listině kandidátů. Zaškrtne-li volič jednotlivé 
kandidáty z různých stran v rámečcích před jejich jmény, obdrží tito 
kandidáti jeden hlas (tzv. preferenční hlasy) a každá strana tolik hlasů, 
kolik jejích kandidátů bylo označeno. Zbytek hlasů do celkového 
počtu pak obdrží volební strana, kterou volič dále označil v rámečku u 
jejího názvu. Strana, která chce mít svoje kandidáty v zastupitelstvu, 
musí získat minimálně 5% hlasů z celkového počtu platných hlasů.  

Příklady: 
(na 9 míst v zastupitelstvu kandidují strany A, B, C):

Příklad 1) 
Volič označí křížkem pouze stranu A v rámečku před názvem 

strany. Strana A obdrží celkem 9 hlasů a každý její kandidát po 
jednom hlasu. Strany B a C neobdrží žádný hlas. 

Příklad 2) 
Volič označí křížkem stranu A v rámečku před názvem strany, 

současně označí ve straně B křížkem v rámečku před jmény dva 
kandidáty a ve straně C jednoho kandidáta. Strana A obdrží celkem 6 
hlasů (sníženo o počet kandidátů označených v jiných stranách), její 
kandidáti na 1. – 6. místě po jednom hlasu, strana B obdrží celkem 
2 hlasy, její označení kandidáti po jednom hlasu, strana C obdrží 
1 hlas, který obdrží i její označený kandidát. Pozor! Volební lístek 
je neplatný, pokud označíte křížkem dvě volební strany (v rámečku 
před názvem).

Příklad 3) 
Volič označí křížkem stranu B v rámečku před názvem strany 

a dále označí křížky některé kandidáty této strany B, které chce 
upřednostnit. Strana B obdrží celkem 9 hlasů, k přednostnímu 
označení kandidátů se nepřihlíží.

VOLEBNÍ MÍSTNOSTI V MIKROREGIONUVOLEBNÍ MÍSTNOSTI V MIKROREGIONU
Černilov
okrsek č. 1 - Černilov, Ouliště - KSD č.p. 215 v Černilově
okrsek č. 2 - Bukovina - Obecní dům č.p. 55 v Bukovině
okrsek č. 3 - Újezd - Obecní dům č.p. 53 v Újezdě

Lejšovka
okrsek č. 1 - obecní úřad č.p. 52 v Lejšovce

Libníkovice
okrsek č. 1 - obecní úřad č.p. 40 v Libníkovicích

Librantice
okrsek č. 1 - obecní úřad č.p. 80 v Libranticích

Libřice
okrsek č. 1 - hostinec U Špatenků v Libřicích

Skalice
okrsek č. 1 - obecní úřad č.p. 32 ve Skalici

Smržov
okrsek č. 1 - obecní úřad č.p. 11 ve Smržově

Výrava
okrsek č. 1 - obecní úřad č.p. 116 ve Výravě
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Z černilovské Z černilovské 

knihovnyknihovny

Začátek letoš-
ního školního roku 
se poněkud lišil 
od předchozích 
let. Prázdniny se 

žákům k jejich velké radosti prodloužily 
a první den ve škole tak strávili až 6. září. 
Důvodem byla rozsáhlá rekonstrukce 
školního areálu, spočívající ve výměně 
všech oken, hlavních vchodových dveří, 
úpravě tzv. spojovací chodby z hlavní 
budovy do školní jídelny a zateplení 
obvodového pláště a střech téměř všech 

PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘEPASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE
Ve středu 23.6. 2010 se z prvňáčků 

černilovské ZŠ v amfi teátru Kulturního 
a spolkového domu ofi ciálně stali 
čtenáři. Děti musely nejprve podstoupit 
praktickou zkoušku ze čtení a 
zodpovídání důmyslných pohádkových 
otázek ze Stromu otázkovníku. Mnohým 
se málem rozklepala kolena, vždyť na 
správnost odpovědí osobně dohlíželi 
Písmenková královna, Rytíř slova a 
J.A.Komenský, učitel národů! Každý z 
prvňáčků před J.A.Komenským přísahal 

na prastarou knihu a sliboval, že se ke 
knihám bude chovat řádně a uctivě. 
Poté každý adept titulu „čtenář“ poklekl 
před Rytířem slova a ten jej před zraky 
Písmenkové královny pasoval mečem na 
čtenáře opravdového. Slavnostní přípitek 
už pozvedali všichni se šerpou „Čtenář 
2010“. Za zvuku fanfár odcházeli teď 
už skuteční čtenáři zpátky do školy a 
v podpaží třímali dárek od černilovské 
knihovny. A to jaký? Přeci předmět plný 
písmenek přesně pro prvňáky!          -jž-

Od 1.9. 2010 došlo ke změně v časech výpůjčních hodin Místní knihovny v 
Černilově. Nově je knihovna čtenářům otevřena takto:

  Pondělí 13 - 18 h  Čtvrtek 13 - 18 h
  Středa 13 - 17 h  Pátek 8 - 12 h

Rozšířením otevírací doby na páteční dopoledne vycházíme vstříc těm, 
kteří v tuto dobu knihovnu navštívit mohou. Během otevírací doby knihovny je 
umožněn i bezplatný přístup k internetu.

Místní knihovnu v Černilově můžete nově také kontaktovat prostřednictvím 
Skypu: knihovna_cernilov a najdete nás i na Facebooku.

V černilovské knihovně máme po 
letních prázdninách nejen nové knihy a 
konečně opět funkční výpůjční program 
Clavius, ale také 
změnu v tom, kdo vám 
knihy půjčuje. Zkušená 
a velmi oblíbená 
černilovská knihovnice 
Eva Skákalová se 
rozhodla, že po 30 a půl 
letech v knihovně je čas 
na důchodový šrumec. 
Píšu zde schválně 
„šrumec“, protože sama 
Eva přišla nedávno 
s tím, že pozdrav 
správného důchodce 
je: „nestíhám!“ Jak 
by také ne, když je 
třeba vyzvednout 
vnoučata z kroužku, 
vzít je na hřiště, zajít ke 
kadeřnici, na pedikúru, 
sjet na kole ze Šerlichu, proběhnout lesy 
kolem Dobrošova, pátrat po rodinných 
kořenech v Západních Čechách… Nikdo 
z návštěvníků černilovské knihovny 

Pod černilovskou Pod černilovskou 

školní střechouškolní střechou

budov areálu, včetně  budov mateřské 
školy. Zároveň došlo k vymalování 
ve vnitřních prostorách, k nákupu a 
výměně některých podlahových krytin  
a zakoupení nových lehátek do MŠ.

Celá akce je velmi nákladná a přišla 
na svět díky aktivitě a pochopení vedení 
obce Černilov, jež podalo dotační žádost 
k EU. Součástí žádosti byla i nabídka 
spoluúčasti obce na fi nancování celého 
projektu. Žádost byla kladně posouzena 
a schválena.

Vnitřní prostory školy včetně oken 
a dveří se již oblékly do nového. Na 
zateplení obvodového pláště a střech 
se ještě pracuje a pracovat bude až do 
konce října.

Žáci, protože se pohybují vlastně 
po staveništi, byli řádně poučeni o 
bezpečnosti  v prostorách areálu. Jejich 
pohyb je v okolí školy omezen.

Rád bych v této souvislosti poděkoval 
za sebe, za své kolegyně i žáky školy 
vedení obce, voleným obecním orgánům 
i všem ostatním, kteří se na průběhu akce 
podíleli či podílejí, za zásadní změnu na 
technickém i estetickém vzhledu celého 
areálu a jeho modernizaci.

Tyto změny jistě přispějí ke 
zkvalitnění pedagogického procesu i k 
vytvoření příjemného prostředí školy, 
do které se všichni budeme těšit a rádi 
vracet.

 Mgr. Aleš Páv, ředitel školy

nechce pochopit, že by paní Skákalová 
mohla jít do důchodu, když na to přeci ale 
vůbec nevypadá! I já sama, než jsem jí 
poznala blíže, jsem si myslela, že vnučka 
Natálka je její dcera . Někdo si také 
myslí, že verze o odchodu do důchodu je 
jen jeden z Eviných povedených vtípků, 

protože Eva Skákalová 
má to štěstí, že je 
majitelkou skutečně 
výborného smyslu pro 
humor! Doufám, že se 
od ní v tomto ledacos 
přiučím. Nejen to, jak 
správně nakládat s výše 
zmiňovaným Claviem, 
ale také jak umět vidět 
věci v pohodě a v 
legraci.  Kdo se budete 
chtít zasmát, pobavit, 
nechat si zkušeně 
doporučit nějakou 
knihu u nás v knihovně, 
přijďte ve čtvrtek. 
Vždy ve čtvrtek si Eva 
Skákalová bere volno 
od důchodu a aspoň 

na jedno odpoledne se z ní zas stává 
černilovská paní knihovnice.

Jana Žárská
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Letošní loučení se školním rokem v 
mateřské škole probíhalo v jiném duchu 
než obvykle. Školku čekala náročná 
rekonstrukce - výměna oken, zateplení 
a nová fasáda. Léta očekávání, kdy 
se zlepší materiální podmínky školy, 
vystřídala realita. Začali jsme řešit to, 
kam všechny věci v době rekonstrukce 
přesuneme, uložíme, jakým způsobem 
zabalíme a přikryjeme. Následovala 
rozhodnutí, kde budou v tuto 
prázdninovou dobu děti, které ještě 
chodí do mateřské školy. Všichni 
radostně (i se souhlasem krajské 
hygienické stanice) přijali pozvánku 
přestěhovat se na čtrnáct dní do 
Kulturního a spolkového domu v 
Černilově. Hygienici byli dokonce 
při shlédnutí KSD tak nadšeni, že by 
nám přáli ho obývat natrvalo ... Děti 
si užívaly změny a ostatní pracovníci 
školky balili o sto šest, aby stihli 
vše připravit před vypuknutím celé 
stavební akce. Práce bylo nakonec 
víc, než jsme si sami uměli představit. 
S tou nám ochotně pomáhal tým lidí z 
obce a někteří rodiče. Všem bych touto 
cestou ráda poděkovala. A jak to tak 
při rekonstrukcích bývá, když se začne 
něco bourat a přestavovat, tak „vylezou 
ze skříně strašáci“. I u nás tomu nebylo 
jinak. Musela padnout řada zásadních 
rozhodnutí, jako je např. vybourání 
starých skleněných předělů ve třídách a 
odstranění dřevěného obložení, výměna 

ZPRÁVY ZE ŠKOLNÍ JÍDELNYZPRÁVY ZE ŠKOLNÍ JÍDELNY
Za minulý školní rok (od 1.9.2009 do 31.8.2010) jsme ve 

školní kuchyni připravili 97 031 porcí jídla. Z toho bylo 72 
575 porcí oběda a 24 456 porcí svačinek pro děti v MŠ. K 
obědu nabízíme výběr ze dvou druhů hlavních jídel. Strávníci 
někdy dostávají i tzv. doplněk (ovoce, jogurt, oplatku...), který 
nemusejí sníst hned v jídelně, ale odnesou si ho domů nebo 
snědí později. Proto prosím všechny strávníky, aby obaly či 
slupky odhazovali do košů a ne volně po obci. Připomínám 
rodičům, že odhlášování obědů v případě nemoci dítěte je do 
7.00 hodin ráno. První den nemoci je možné jídlo vyzvednout 
do jídlonosičů od 11,15 do 11,40 hod. Další dny jsou rodiče 
povinni jídlo odhlásit, nebo mohou odebírat stravu, ale za 
plnou cenu, tzn. cena dle kategorie + režie 23,-Kč. Na začátku 
měsíce musí mít strávník fi nanční částkou pokrytý celý měsíc. 
Proto prosím rodiče, aby peníze na účet posílali včas, převod 
mezi bankami trvá i několik pracovních dní. Nyní máme 420 
strávníků různého věku. Denně se odváží cca 40 porcí do ZŠ 
Librantic. Pokud má někdo zájem o odebírání obědů, může se 
přihlásit osobně nebo na tel čísle 731 659 341.

Stále dobrou chuť přeje 
Eva Jelínková, vedoucí ŠJ

PŘIVEZLI JSME POHÁRPŘIVEZLI JSME POHÁR
SOŠ a SOU Vocelova v Hradci Králové 

spolu s Hospodářskou komorou a dalšími SŠ 
a SOU uspořádala dovednostní soutěž v rámci 
přípravy a motivace žáků základních škol při 
volbě budoucího povolání.

11.6.2010 se všechny prostory SOU uvnitř i venku zaplnily 
žáky základních škol, kteří v šestičlenných týmech absolvovali 
10 disciplín. A že to nebyly úkoly ledajaké! Např. výměna kola 
u automobilu, poznávání nářadí, řezání dřeva na čas i přesnost, 
aranžování, poznávání kuchařských ingrediencí atd. 

V konkurenci 35 družstev náš tým 7. třídy ve složení  K. 
Csoka, L. Pražienka, D. Ličman, D. Ptáčková, D. Gajdoš a 
A. Hálková zvítězil!  Ale i druhé naše družstvo se neztratilo! 
Skončilo na velmi pěkném 6. místě. 

Po celý den byl v prostorách učiliště také doprovodný 
program a asi největším lákadlem byla autogramiáda 
hradeckých fotbalistů a vystoupení Jana Bendiga.

Všichni zúčastnění obdrželi drobné upomínkové předměty 
a vítězné družstvo krásný pohár a obrovský dort ve tvaru knihy, 
který všem moc chutnal.

Mgr. Jana Hofmanová

původních linoleí za nové koberce 
a linolea, vymalování všech prostor 
školky a další drobnější úpravy. Školka 
tedy nemá jen nový kabát, ale i vnitřní 
prostory, které jsou od těch původních 
k nepoznání. Vím, že rekonstrukce byla 
náročná, stála velké úsilí a nemálo peněz, 
ale věřte, že byla už nevyhnutelná. 
Jsem ráda, že se postupně posouváme 
dál a doufám, že tomu tak bude i v 
budoucnosti. Vždyť po desítkách let si 

žádá obnovu kde co.
Jestliže jsme před rekonstrukcí měli 

těžkou hlavu jak vše budeme zvládat, 
při úklidu to bylo mnohem horší. Tým 
školky i školy pracoval ze všech sil (s 
pomocí již jmenovaných) i o víkendech 
do nočních hodin. Díky našemu 
odhodlání jsme nakonec stihli připravit 
pro děti barevné třídy „vonící“ novotou. 
Přijďte se k nám podívat, jste srdečně 
zváni 2. 11. od 8-10, 15-16 hodin.

Dětem se v nové školce moc líbí, 
do Kulturního spolkového domu budou 
chodit rády na některou z aktivit.

V minulém roce jsme se velmi snažili 
získat granty, které by nám pomohly 
fi nancovat projekty na zefektivnění 
vzdělávání dětí. Podařilo se nám získat 
grant „Zvyšování enviromentální 
gramotnosti u dětí“ vypsaný Krajským 
úřadem, odborem Životního prostředí. 
Získání grantu nám pomůže přebudovat 
část zahrady MŠ na hmatový 
chodník, přilehlé záhony, vytvoření 
smyslové zahrady, zbudování 
ovocného chuťového záhonu pro 
děti a postavení pergoly, která bude 
sloužit jako polyfunkční základna 
pro venkovní aktivity dětí. Součástí 
je také vybavení MŠ pomůckami pro 
potřeby enviromentální výchovy.Ve 
spolupráci se zahradní architektkou 
byla vytvořena studie na přeměnu 
celé zahrady MŠ. Jak již bylo řečeno, 
grant pomůže fi nancovat přeměnu 
pouze části zahrady a bude realizován 
od 1.10. 2010 do 1.2. 2012. V 

letošním školním roce se budeme snažit 
získat další granty, abychom mohli 
projekt přeměny zahrady dokončit.

V současnosti pracujeme na změnách 
témat a podtémat Školního vzdělávacího 
programu. Jeho hlavním cílem bude 
seznamovat děti s prostředím, které je 
obklopuje a vytvářet u nich pozitivní 
vztah k přírodě. 

Petra Moravcová, 
vedoucí učitelka MŠ

Z černilovské školkyZ černilovské školky
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Černilovský pařezČernilovský pařez

V sobotu 14.srpna 2010 proběhl 
patnáctý ročník Černilovského pařezu. 
Dvacetosm soutěžních týmů změřilo své 
síly v osmi netradičních disciplínách: 
Hod pařezem, Nohejbal, Voda, Pití 

piva, Princeznička na bále, Ukaž co 
umíš, Žranice a Zatloukat. zatloukat, 
zatloukat... A čí jména přibyla na putovní 
pařez?

1. Shi-sha team           57bodů
2. Na poslední chvíli           62bodů
3. Švédi            63bodů
4. Rajčáci            66bodů
5. Dream team            69bodů
6. Pyrotechnici             74bodů
7. Mazánci            83bodů
8. Proč            87bodů
9. Žu-žu.puš-puš team (v. 8.)   90bodů
10. Vančák team (voda 22.)        90bodů
11. Drsoň stock team           97bodů
12. Drtiči (voda 3.)             99bodů
13. Stěhováci (voda 6.)          99bodů
14. Vochcalpádla         101bodů
15. Nadoraz          114bodů
16. Dobrovolníci         119bodů
17. Těhotní muži         127bodů
18. Karlové          134bodů
19. Made in Divec         136bodů
20. Trio Jíro          147bodů
21. Ruměnky          153bodů
22. Rosomáci          162bodů
23. Pivní víly          163bodů
24. Gadžové          164bodů
25. Královélhotečtí paňáci     168bodů
26. Krakonošovo         170bodů
27. Křováci          174bodů
28. Porádejc          176bodů

Po celý den bylo 
zajištěno občerstvení 
týmem Jitky a Petra 
Hrubých z Výravy, 
o pečená prasátka u 
Dolejšáku se vzorně starali 
Růžena a Jirka Kotkovi 
a pan Karel Drahorád z 
Královy Lhoty. Děti se 
mohly povozit na voze 
taženém koněm pana 
Zbyňka Falty z Čibuze 
nebo v sedlech koní 

pana Josefa Nápravníka. Ozvučení a 
zvukovou kulisu měl jako každý rok 
pevně v rukou DJ Pavel Ferbas.

Den jsme zakončili jako tradičně 
v Hospůdce U Šulců celkovým 
vyhodnocením a taneční zábavou za 
doprovodu hudební skupiny Nota Bene 

z Hradce Králové, nechyběla 
ani pečená prasátka Honzy 
Černého.

Nemalé poděkování patří 
všem, kteří nás podpořili: OÚ 
Černilov, Petr a Renata Vackovi, 
Předměřické mlýny - Voženílek, 
RTH - Vítěslav Hálek a Dagmar 
Lovasová, Betonov, František 
Kerhart, Jiří Kotlant, Zdeněk 

Brož, Srubové domy - Haniš, Radomír 
Jeřábek, Jana Morávková - Odemo, 
Morriss, Vladimír Voborník, Šlór Josef 
- zemní práce, „Utajený sponzor“, Jiří 
Šrámek, Zdeněk a Věra Vachkovi, 
Křížková Jana - Kadeřnictví, Restaurace 
“U Vidliček”, Hospoda “U Matese”, 
Hospůdka “U Šulců”, Hembala Jan -Toi-
Toi, Hora Mont, VK Ložiska, Ladislav 
a Jana Hofmanovi, Raiffeisen stavební 
spořitelna, Luboš a Jitka Školoudovi, 
Věra Hofmanová, Jiří a Růžena Kotkovi 
- Stánek s víny, HNG Bukovina, Zdeněk 
Hofman, Jan Herzán - Truhlářství, Jiří 
Herzán - Zámečnictví, Luboš Turek, 
Jan Černý, Pavlína Hofmanová, Josef 
a Kateřina Šimkovi, Václav Volejník, 
Rudolf Bernard, Jiří Volenec - QTS, 
Letní parket a Hospůdka “U Hrubých”, 
Spoza s.r.o., Ludvík Vír, Jiří Štěnička, 
Coca - cola. 

K letošnímu jubilejnímu patnáctému 
ročníku byla vydána pohlednice z 
kolekce Pidifrků mapujíci místa a města 
ČR. Celoročně je k zakoupení za 15 Kč 
v Hospůdce “U Šulců” a na Obecním 
úřadě v Černilově.

V roce 2011 při 16. ročníku se v 
sobotu 13. srpna na shledání těší 

Dolejšáci

Ne, nebojte se, nejde o nové 
nájemníky nebo obyvatele sokolovny, 
ale v neděli 20. června a v pondělí 21. 
června 2010 se to jimi na pódiu jen 
hemžilo. Děti z dramatického kroužku 
totiž zahrály další z řady pohádek – 
Vodnické pohádky. Jednalo se o čtyři 
příběhy z vodnického světa, kterými nás 
provázeli čtyři zkušení zelenáči Kvákal, 
Brčálník, Rákosnička a Brouzdalka.

Režie, scéna: H. Pešavová, J. Hofmanová
Kulisy: L. Javůrková
Hereckého obsazení: 
Kvákal, vodník Michal - Dan Kurdnáč
Brčálník, praděd Brčálník, Hejkal - 

Vojta Kollátor
Rákosnička - Tonička Hálková
Brouzdalka - Verča Hojná
Žabí královna, vodnice Vlnka - 

Kačka Hofmanová
Vodnice Sára, bludička Hanička - 

Šárka Mokrá
Pentlička, bazilišek - Kuba Stránský
Rusalka, vodnice Tykvička - 

Pavla Šlorová
Statkářka, selka, služtička - 

Romča Svobodová
Tetka Zlámalka, děvečka - Eva Hlavsová
Císařský výběrčí, vodník Kapička, 
zámecký panáček - Pepa Zilvar
Ježibaba Valerie, luční víla Květuška - 

Aneta Horáčková
Hajný, Plivník, žabák - Petr Lukášek

Chtěla bych všechny naše herce 
za skvělé výkony, což potvrdil i ohlas 
publika, moc pochválit a závěrem 
poděkovat všem, kteří nám při realizaci 
přestavení jsou vždy nápomocni a 
samozřejmě všem divákům, kteří nás 
přicházejí na naše představení podpořit.

Mgr. Jana Hofmanová

Vodníci v sokolovněVodníci v sokolovně
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TAK PO JEDENÁCTÉTAK PO JEDENÁCTÉ
Poslední prázdninovou neděli, již 

tradičně, se  konal Farní den.  Pořadatelé 
zakrojili do druhé desítky a proto 
nechtěli zklamat.  Z plakátků bylo 
patrné, že malí i velcí návštěvníci se 
během dne nebudou nudit, ani nebudou 
trpět hlady či žíznit.

Odpolední program zahájili a svým 
slovem provázeli moderátoři Petr Staša 
a Jakub Javůrek. „Hudební smíšené 
zboží“ v sestavě Radek Škeřík a Tomáš 
Mucha navodili dobrou náladu svými 
melodiemi a paní Jarka Holasová 
pohádkou Hrnečku vař upoutala nejen 
dětskou část diváků. Prohlídky kostela 
se zúčastnilo asi třicet zájemců. Vyhlídka 
z věže nebyla ideální, protože okenice 
nejsou plně funkční. Náhradou bylo 
spuštění zvonu na lineární elektromotor. 
Ve farní stodole byly na šesti panelech 

vystaveny fotografi e z „Letošního 
putování“. Tyto fotografi e si je možné 
prohlédnout do konce roku v KSD. 

Bezefšeho
Podvečerní koncert se letos nekonal 

v kostele, ale ve stodole. Tentokrát na 
Farním dnu hostovala multifolková 
kapela na hranici folku, swingu, jazzu 
i rocku s názvem Bezefšeho. Oktet 
muzikantů obohatili svým vystoupením 
padesátku zbylých návštěvníků. Škoda, 
že na koncert nepřišlo více diváků z 
obce, protože koncert této skupiny byl 
opravdu velkým kulturním zážitkem.

Farnost Černilov má svou Evu Farní 
Během Farního dne mohli všichni 

přítomní přispět na zakoupení panenky, 
která nese netradiční jméno – Eva Farní. 
Nejedná se o ledajakou panenku, ale o 
panenku z projektu „Adoptuj panenku a 
zachráníš dítě“. Cílem projektu je získat 
fi nanční prostředky pro celosvětovou 
očkovací kampaň UNICEF. Hlavní 

Dvoreček ČernilovDvoreček ČernilovFarní den 2010Farní den 2010 myšlenka projektu spočívá v tom, že 
každá panenka představuje skutečné 
dítě, které bude v rámci této kampaně 
v rozvojových zemích proočkováno 
proti šesti hlavním smrtelným dětským 

chorobám. Panenky jsou prodávány za 
částku 600 Kč, což je suma potřebná 
pro očkování jednoho dítěte. Ten, 
kdo panenku zakoupí, tak vlastně 
symbolicky adoptuje dítě, které panenka 
představuje. 

Na Farním dni se vybralo dostatek 
fi nančních prostředků k zakoupení 
panenky. Farnost tedy panenku získala, 
pomohla tak zachránit jedno dítě a Farní 
den má svého maskota.

Zájemci si mohli zakoupit také 
vlastní panenku – prodávající byla přímo 
tvůrkyně panenek, Marta Mikysková 
z Letohradu, která je dobrovolnicí 
UNICEF.

Celoročně jsou panenky nabízeny 
k adopci-prodeji na internetové stránce 
Českého výboru pro UNICEF www.
unicef.cz  a v pražských prodejnách 
zboží UNICEF.

jk+pk

„PANE PREZIDENTE, …“„PANE PREZIDENTE, …“
Jednoho srpnového rána jsem se ocitl 

v Peci pod Sněžkou. Na Sněžce byla Pouť 
svatého Vařince a táta si ji nechtěl nechat 
ujít, tak mě a mamku vzal sebou. Počasí 
bylo bezva, na Růžohorkách upekli zrovna 
čerstvé koláče a tak cesta na naší nejvyšší horu 
utekla docela v pohodě. Na Sněžce bylo lidí 
jako na „Václaváku“, takže jsem nic neviděl, jen 
dav stojící na střeše poštovny a na střeše auta 
horské služby. Najednou táta povídá: „Tam jde 
prezident“, a vyrazil s fotoaparátem tím směrem. 
Já taky. Bodygárdi  do mě strkali, ale já jsem se 
dostal až k panu prezidentovi. Povídám mu: „Pane, 
prezidente, já se s Vámi vyfotím“! On říkal, že 
spěchá, ale táta byl rychlejší. A tak mimo společné 
fotky ze Sněžky mám i fotku s prezidentem, a to 
se mi tenkrát nikam jet nechtělo….                /dan/
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ROZLOUČENÍ SE ŠKOLKOUROZLOUČENÍ SE ŠKOLKOU
Děti z Mateřské školy Černilov, jejich rodiče a 

paní učitelky se sešly v pátek 18. 6. 2010 odpoledne 
na předprázdninovém rozloučení se školkou na 
hřišti u černilovské hasičské zbrojnice. Navštívil je 
zdravotní klaun (teda pěkně popletený), veverčák 
Čenda z Rodinných pasů a dokonce opravdový 
živý netopýr! Děti s vervou zpívaly písničky 
do mikrofonu, vůbec se nebály a před širokým 
publikem se nestyděly, losovaly tombolu, hrály si na 
hřišti, běhaly kolem dokola... ale občas zas přiběhly 
zpátky k rodičům ochutnat báječnou pečenou kýtu, 
kterou skvěle připravil Vláďa Bek. Odpoledne se 
protáhlo při zpívání s kytarou až do večerních hodin 
a všichni se moc divili, že to tak rychle uteklo! 
Paní Kateřině Ježkové patří velké poděkování za 
zorganizování krásného setkání.

-jž-

CESTOVATELSKÉ VEČERY V CESTOVATELSKÉ VEČERY V 
KULTURNÍM A SPOLKOVÉM DOMĚKULTURNÍM A SPOLKOVÉM DOMĚ

Ve čtvrteční večer 10.6. 2010 jsme 
mohli se slečnou Veronikou Polívkovou 
z Všestar zavítat do Mexika. Venkovní 
horké počasí k tomu přímo nabádalo, jen 
těch kaktusů a palem roste v Černilově 
přeci jen o trochu méně... Veronika 

Polívková strávila rok v mexické 
Tijuaně, v blízkosti hranic Mexika a 
USA. Pracovala zde jako dobrovolnice 
v saleziánské oratoři (středisku volného 
času) s dětmi a mladými lidmi. Bylo 
to velice zajímavé vyprávění a kdo 
přišel, mohl na vlastní oči vidět či na 
vlastní hlavu vyzkoušet, pravé mexické 
sombréro! 

Ve středu 20.10. se s manžely 
Hojnými z Bukoviny vypravíme do 
Vietnamu. Těšíme se na vás od 19 hod. 
ve velkém sále Kulturního a spolkového 
domu v Černilově. -jž-

... v Černilově... v Černilově

NĚMECKÁ MLÁDEŽ OPĚT NĚMECKÁ MLÁDEŽ OPĚT 
V ČERNILOVĚV ČERNILOVĚ

Na začátku prázdnin poctila naši obec 
další - v pořadí již druhou - návštěvou 
mládež z Německé evangelické církve 
(EKD). Jednalo se celkem o 10 mladých 
chlapců a dívek s jejich vedoucím a 
učitelem Björnem Friebelem ze Suhlu 
(Durynsko). Oplatili nám tak návštěvu, 
kterou tam mladí z Černilova a okolí, 
podnikli v říjnu 2009. Německá mládež 
k nám přijela strávit především příjemný 
týden prázdnin naplněný výlety, 
poznáváním krajiny i lidí, zpíváním, 
sportem a duchovnem. Programem 
pobytu se jako červená nit vinulo téma 
Chudoby a extrémního vyloučení, což 
je problém tížící celou Evropu. V duchu 
tématu jsme tedy navštívili charitní Dům 
Matky Terezy pro bezdomovce v Hradci 
Králové. Zvenčí jsme viděli domy pro 
sociálně slabé občany. Vyrazili jsme také 
na tří denní putování do Broumovských 
stěn, kde mladí Němci se svými českými 
průvodci bydleli v kempu ve stanech a z 
části v karavanu tedy (v duchu zvoleného 
tématu) ve velmi jednoduchých 
podmínkách. Nevyhnuli se ani používání 

suchých záchodů a rovněž „kupodivu“  
ani často používání slova „ekelhaft“. 
Nakonec to zvládli a jistě se tak o mnohé 
obohatili. O zkušenosti a zážitky vůbec 
nebyla během jejich týdenního pobytu 
nouze. Velice se jim líbilo ve Dvorské 
ZOO, a též v hradeckém Aquaparku, 
který nahradil plánované koupání venku 
v čase studeného a deštivého počasí. 
Německým hostům se střídavě věnovali 
místní mládežníci, kteří jim připravovali 
snídaně, večeře a také je doprovázeli při 
výletech. Bylo to milé a oboustranně 
dobře přijaté. Vrcholem jejich pobytu 
byla rozlučková grill párty na farní 
zahradě s přenosem fotbalového zápasu 
Uruguay – Německo promítaném na zeď 
fary. Za halasného povzbuzování našich 
německých přátel v něm Německo 
získalo bronzové medaile na letošním 
MS v Jihoafrické republice. Celý 
pobyt završila nedělní česko-německá 
bohoslužba v evangelickém kostele. 
Shrnuto: naplněný a oboustranně dobře 
přijatý pobyt. Přesto ne vše jsme žel 
během našeho pobytu zvládli. Jeden 
z účastníků – Sebastian - je nadšený a 
aktivní dobrovolný hasič. Sliboval jsem 
mu domluvit exkurzi v černilovské 
hasičárně, k čemuž z časových důvodů 
žel nedošlo. Tak snad příště…          -rž-
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DĚTSKÝ DIVADELNÍ DVŮRDĚTSKÝ DIVADELNÍ DVŮR
Byla neděle, předposlední květnový 

den, a už ranní obloha nasvědčovala, 
že nás nečeká prosluněný den 
bez mráčků, ale nejpíš dosti 
zamračený až deštivý den. 
Na tom by nebylo nic tak 
strašného, ale pro ty, kteří se 
chystali na první černilovský 
Dětský Divadelní Dvůr, 
to nebyla právě příznivá 
zpráva. Nejedna z maminek, 
našich spoluobčanek, se 
podílela na velké a náročné 
přípravě tohoto, pro děti tak 
významného, dne. A právě 
maminkám z klubu Dvoreček, 
občanskému sdružení Ulita Černilov, 
YMCE a Královehradeckému kraji 
patří vřelé poděkování za pomoc při 
organizování krásného dětského dne. 

Ten se totiž i přes nepřízeň počasí v 
začátku odpoledního programu velice 
povedl a kdo přišel, nemusel litovat. 
Celé odpoledne se neslo v divadelní 
atmosféře a pro děti, ale i ty odrostlejší, 
byl připraven zajímavý a zábavný 
program. Každý malý 
dětský návštěvník si mohl 
ve výtvarné  dílně vyrobit 
vějíř, divadelní kukátko 
či motýlka, zkusit si 
vytáhnout “příšerné” štěstí, 
nechat si na vlastní obličej 
namalovat téměř cokoliv, 
vidět svět z výšky alias 
chůze na chůdách, zakoupit 
pro sebe či své blízké 
domácí perníčky, vytvořit 
co největší bublifukové 
bubliny, trefi t se do obřích 
šaškových úst balónkem, nebo se nechat 
vyfotit jako princezna či šašek, pochutnat 
si na těch nejlepších laskominkách v 
cukrárně U Toničky, zapít to něčím 
pohádkovým v baru U čerta a Káči. 

Nejen děti se mohly pobavit při 
divadelních představeních loutkového 
divadla Maminy Jaroměř, vystoupení 
pěveckého sboru ZŠ Černilov, při 

zpívání s Bárou a Vojtou Šůstkovými 
se přidalo i několik malých i větších 
posluchačů. Jeden z vrcholů celého 
odpoledne připravil pan Vrběcký, coby 
blikacím a troubícím autem přijíždějící 
klaun, který dětem přivezl nejen skvělou 
zábavu, ale také kufr plný balónků, ze 
kterých umotal zvířátka na přání každého 
z přihlížejících dětí. Koncert skupiny 
Tensing Černilov v evangelickém kostele 
si též nenechala ujít většina přítomných 
lidí a za bouřlivého potlesku končilo 
jak senzační vystoupení mladých lidí, 
kteří v Tensigu Černilov zpívají, ale 
také tím krásným, 
dlouhotrvajícím 
potleskem jakoby 
končil i skvělý 
dětský den, který 
se odehrával na 
nádvoří Kultur-
ního a spolkového 
domu. Ten kdo 
přišel, si mohl užít 
spousty zábavy 

s dětmi, ale také 
si pochutnat na 
výtečně opéka-
ném krůtím 
masíčku, zapít to 

chlazeným, točeným pivkem či kofolou, 
ale zároveň si i zazpívat a popovídat 
se svými známými či spoluobčany. A 
protože se k večeru umoudřilo počasí 

a na oblohu se vrátilo krásné jarní 
sluníčko, zůstalo okolí Kulturního a 
spolkového domu plné života a veselí 
především díky zpěvu při tónech kytary 
a houslí. Právě díky panu Šůstkovi a 
jeho dceři Báře se rozjela skvělá zábava 
a podvečer si za svitu zapadajícího 
sluníčka užívali všichni, kteří nespěchali 
domů. Okolím se nesly písničky různého 
žánru a na své si přišli jak dospěláci, tak 
i děti. První Dětský Divadelní Dvůr je 
tedy za námi a všem, kdo jakýmkoliv 
způsobem pomohli a akci podpořili patří 
veliký dík.                    

Kateřina Ježková
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮVÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Dne 6. 6. 2010 se konalo v 

odpoledních hodinách vítání občánků v 
Hostinci u Špatenků.

Toto zajímavé datum si zastupitelé 
obce Libřice vybrali zřejmě pro jeho 
snadné zapamatování.

Bylo obzvláště teplé počasí, svítilo 
slunce, a tak si dovoluji tvrdit, že 
vybrané prostředí bylo docela příjemné. 
Každý pozvaný občánek obdržel čestnou 
pozvánku 14 dní předem. Účast byla, až 
na jednu rodinu , kompletní a vzhledem 
k počtu narozených dětí i hojná. Vítaly se 
děti, které si vybraly datum narození za 
volební období stavajícího zastupitelstva 
- tedy 4 roky zpět. Není tedy divu, že byl 
velký taneční sál plně obsazen.

Po krátkém přivítání místostarosty 
pana J. Budínského se  o pěkný  kulturní 

ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMIROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI
V sobotu 28. srpna 2010 jsme 

se sešli na fotbalovém hřišti v 
Libřicích, abychom symbolicky 
ukončili prázdniny a rozloučili se tak 
s doznívajícím létem. Tento rok jsme 
se vyjímečně setkali o den dříve než 
bývá zvykem. Mělo to jisté výhody pro 
rodiče, kteří si mohli posedět u stánku 
Pod modřínem, aniž by přemýšleli 
o tom, že se druhý den vstává do 
práce. Manželé Páníkovi byli vzorně 
připraveni. Starali se o to, aby nikdo 
nestrádal a rozhodli se, že opečou 
prasátko.

Dětí se sešlo méně, než bývá 
obyčejně, což je opravdu škoda, ale 
vzhledem k tomu, že prázdniny trvaly 
až do úterý, není divu. Mnoho z nich 
bylo někde na prázdninách a to je 
přeci taky fajn. Počasí se ovlivnit nedá 
a přesto mám pocit, že si pořadatelé 
vymodlili docela pěkný den. Ještě 
dopoledne to vypadalo, že zůstaneme 
doma, ale nakonec se vyčasilo.

Na hřišti byly pro děti připraveny 
disciplíny. Z kabin nám pro lepší 
náladu hrála hudba a děti soutěžily 
každý dle svého uvážení. Co dodat tak 
příště čauky. Už se těšíme na všechny 
a na koláčky, které zajišťuje Honza 
Špatenka. Sponzoři - děkujeme :) 

D. Špatenková

V neděli 20.6. 2010 se slavil Den 
otců, nový to svátek, a černilovský klub 
maminek Dvoreček se rozhodl připravit 
při této příležitosti pro tatínky a děti 
OPRAVDOVÝ ORIENTAČNÍ ZÁVOD 
s názvem „Dneska běžím s tátou 
(nebo s mámou)“. Trasa byla vybrána 
v nejbližším lese Dehetníku u obce 
Divec. Nebyla to žádná obyčejná 
jednoduchá trapná šipkovaná po 
fáborcích , ale tvrďácký závod se 
skutečnými  orientačními mapami v 

měřítku 1:10.000, 
s buzolami a 
lampióny, které 
nám na přímluvu 
paní zubařky 
Stulíkové zapůjčil 
Oddíl orientačního 
běhu Slavia Hradec 
Králové (tímto všem 
velmi děkujeme!).  
Kdo to nevíte, 
tak „lampion“ je 

Dvoreček ČernilovDvoreček ČernilovDen otců v ČernilověDen otců v Černilově název pro vizuální označení kontrol 
orientačního závodu a důležitou 
součástí lampionu jsou kleštičky pro 
cvakání políček v průkazce závodníka. 
Přihlášivší se „závodníci“ na toto vše 
nejprve koukali trochu vyjeveně, netušíc, 
co je vlastně čeká, nicméně časem 
pochopili, že takový orienťák může 
být velká zábava! O co víc, když se při 
něm nejen hledají kontroly, ale také se 
plní úkoly typu: popište svůj ideální den 
(u tatínků s přehledem vedlo lenošení, 
sledování TV a pojídání dobrot), 
napište data narození všech svých dětí, 
uveďte jaké bylo jméno vaší tchýně za 
svobodna apod. Závodníci museli též v 
prostředcích IPCHO (včetně igelitových 
sáčků s gumičkami na rukou a nohou ;-) 
projít zamořeným územím, které střežila 
chemická laborantka nebo u opravdické 
Červené Karkulky zastřelit vlka.  A kdo 
zvítězil?

Kategorie 1 dospělý + 1 dítě:
1. Nikola a Dominik Hronešovi 
2. Martin a Matěj Moravcovi
3. Pavel a Daniel Hronešovi

Kategorie 1 dospělý + 2 děti:
1. Miroslav, Natálka a Adélka Krskovi
2. Pavel  a  Radka  Dvořákovi  a  Aneta 

Skákalová
3. Jaroslav, Lenka a Klára Kosinovi

Kategorie 1 dospělý + 3 a více dětí:
1. Radim,  Jeroným,  Bára  a  Ema Žárští 

(více závodníků v této kategorii 
nestartovalo)                                  -jž-

...v Libřicích...v Libřicích zážitek  postaraly děti ZŠ Černilov 
pod vedením paní učitelky Filipové 
a Štarhové. Poté si vzala slovo paní 
starostka Eva Hynková. Její proslov 
byl tak procítěný  a bylo v něm tolik 
pravdy s přáním jen toho dobrého , až to 
nejednomu člověku vehnalo upřímnou 
slzu do očí. Ještě nyní mě z toho mrazí. 
Nakonec paní starostka oslovila všechny 
děti jmenovitě za sebou, aby si společně 
s rodiči převzaly z rukou místostarostů 
J. Budínského a J. Špatenky dary. 
Maminky dostaly pamětní list a květinu 
v upomínku na tento výjimečný den. 
Následovaly ještě podpisy rodičů do 
kroniky.Takový malý vzkaz pro příští 
generace. Pak ještě fotečka na závěr . 
Paní Hana Volterová se o to postarala 
opravdu zodpovědně. A jelikož  toho 
bylo na dětičky pro jednou opravdu 
mnoho, pomalu se sál vylidnil, až zůstalo 
jen pár jedinců.

Je moc hezké, že se obecní úřad stará 
o svoje občany a pořádá 
tyto akce. Myslím, že 
poděkování  tímto způsobem 
nikoho neurazí a zastupitele 
naší obce si ho opravdu 
zaslouží.Jako mamina 
děkuji za dárky, které děti 
dostaly a jako občan děkuji 
za kulturu,která se dostává 
- tímto zase nám dospělým.

D. Špatenková
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Ve sportovním areálu TJ Slavie pod 
patronací Českého svazu žen a Sboru 
dobrovolných hasičů se uskutečnil 26. 
června 2010. Jako tradičně ozdobou 
celého dne byl bohatý program, který 
počal ukázkou hasičského útoku našich 
nejmenších hasičů. Naše očekávání 
pěkné podívané při této ukázce bylo 
družstvem hravě překonáno. A proč 

Dětský den v LibřicíchDětský den v Libřicích taky ne, když v letošní sezóně sbírají po 
různých soutěžích jen samé úspěchy.

Po ukázce přišlo očekávané soutěžní 
klání dětí různých věkových kategorií. 
Jednotlivých disciplín bylo sedm 
(střelba z paintballové pistole na cíl, 
pojídání koláčů na rychlost, srážení 
plechovky proudem vody, přetahovaná 
lanem, zatloukání hřebíků na čas, slalom 
s míčem kolem kuželů a shazování 
kuželech míčkem. Děti za své výkony v 
disciplínách byly odměněny hodnotnými 

dárky a na zotavenou, 
chutným občerstvením.

Odpoledne ale zda-
leka nekončilo. Hřebem 
celého odpoledne byly 
projížďky vojenským 
vozidlem a ukázkou 
další vojenské techniky. 
Po zdárném návratu 
všech dětí z vojenského 
výletu byla připravená 
pěnová párty, o kterou 
se postarali hasiči z 

t řebechov ického 
hasičského sboru, 
kteří spolu s touto 
bezvadnou zábavou
přivezli na ukázku
svoji techniku.

Odměnou nám 
dospělým za práci 
při organizaci 
celého odpoledne 
byly bezesporu 
krásné úsměvy ve 

tvářích všech zúčastněných dětí. A tak se 
nemůžeme dočkat příštího roku. 

-jd-

OKRSKOVÁ SOUTĚŽ OKRSKOVÁ SOUTĚŽ 
HASIČSKÝCH SBORŮHASIČSKÝCH SBORŮ

Konala se v sobotu 15. května. Za 
chladného počasí proběhlo tříkolové 
zápolení. Štafeta (běh přes překážky), 
útok z nadzemního zdroje (voda z kádě), 
útok z přírodního zdroje (voda z rybníka). 
Domácí štafetu běželi Ivo Kovačevitý, 
bratři Reichové a David Kindl. 

Pořadí družstev: 
1. Lejšovka   100,81 sec.
2. Výrava   110,09 sec.
3. Libřice   150,72 sec.
4. Librantice   160,41 sec.
5. Libníkovice  160,52 sec.
6. Divec   170,96 sec.

VOLEJBALOVÝ TURNAJVOLEJBALOVÝ TURNAJ
Se konal v sobotu 10. července. 

Obloha byla bez mráčku, teplota 34 
°C, tropické vedro. Hráči nakonec 
naskákali do rybníka vedle kurtů. 
V konečném pořadí se mužstva 
zařadila takto: 1. „Na šrot“ Hradec 
Králové, 2. „Ulejváci“ Jaroměř, 3. 
„Karel“  Černilov, 4. Nový Hrádek, 
5. Kozi České Meziříčí , 6. Josefov 
,7. „6-tet“ Jezbiny ,8. „Polibek 
smrti“ Praha, 9. Smiřice, 10 
Žireč a 11.Lejšovka. Občerstvení 
zajišťovala paní Živnůstková.

TURNAJ V MALÉ KOPANÉ TURNAJ V MALÉ KOPANÉ 
„O POSVÍCENSKÝ TUPLÁK“„O POSVÍCENSKÝ TUPLÁK“

21. ročník se uskutečnil v sobotu 
28. srpna. Hřiště byl podmáčené 
vydatným deštěm.Přes den dešťové 
přeháňky.Zima – teplota 15°C. Téměř 
žádní diváci. Startovné ve výši 700 Kč. 
Rozhodoval profesionální rozhodčí. 
Výsledné pořadí družstev: 1. Lejšovka, 
2. Kastt Hradec Králové, 3. České 
Meziříčí, 4. „Nikdo“, 5. „Rychlá rota“. 
Nejlepším hráčem se stal Michal 
Kudrnáč (Kastt). Nejlépe střílel 
Roman Kunc (Lejšovka) -  8 branek. 
Brankářem turnaje byl vyhodnocen 
Michal Vaníček. Místní slečny nejvíce 
zaujal Jan Horák-sympaťák z Kastt.  
Turnaj řídil Boleslav Niedoba ml. 
Udělovaly se tradiční ceny - koláče a 
pivo do originálních džbánků. Večer se 
konala u kurtů posvícenská zábava.

„O POSVÍCENSKÝ POHÁR“„O POSVÍCENSKÝ POHÁR“
Už 12. ročník soutěže hasičských 

sborů se konal v sobotu 21. srpna. Za 
jasné oblohy, teploty 28°C proběhlo 

dvoukolové zápolení v disciplíně 
požární útok. Družstva se umístila v 

tomto pořadí: 1.Výrava 54,29 sec, 
2 Lejšovka 58,33 sec, 3. Hubíles 
90,4 4. Černožice 96,08 5.Josefov 
100,77 6.Libřice 109,48 sec, 7. 
Henryków  116,92. Mimo soutěž 
běžely děti z Libřic. Občerstvení 
zajišťovalo SDH Lejšovka. 
Přestávky vyplňovali profesionální 
hasiči (STRAZ) z polského města 
Henryków ukázkou techniky. Při 
konečném vyhlášení vítězů se 
domácí a polská strana obdarovali.

Ing. Václav Bartoň

...v Lejšovce...v Lejšovce



co se událoco se událo  |  říjen 2010říjen 2010

                str. 20str. 20     |   Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko   Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko                            

“Skalické peklo” “Skalické peklo” 

„TAK ZAČÍNAJÍ PRÁZDNINY“„TAK ZAČÍNAJÍ PRÁZDNINY“
Koncem školního roku uspořádal 

SDH  Skalice již druhým rokem  „Dětský 
den“. Ten se konal na fotbalovém hřišti 
ve Skalici. Před touto akcí místní 
dobrovolní hasiči perfektně upravili a 
vyčistili tenisové kurty. Staré pletivo 
kolem nich  sundali, natřeli sloupky 
a na ně upevnili nový plot zakoupený 
obcí. Touto cestou obec děkuje všem 
brigádníkům  za spolupráci.

Na upraveném hřišti v odpoledních 
hodinách pak uspořádali dne 26. června 
„Dětský den“. Pro děti byly připraveny 
různé soutěže. U  discipliny, kterou děti 
navštívily, se soutěžilo v lovení ryb, 
házení míče na určený terč, skákání 
v pytli a největší atrakcí pro kluky i 
děvčata bylo střílení ze vzduchovky. 
Všichni zúčastnění byli odměněni 
drobnými dárky za účast v soutěžích. Po 
celé odpoledne bylo pro děti i dospělé 
zajištěno občerstvení, k poslechu DJ 
pouštěl dětské písničky. Protože i počasí 
bylo slunečné, byli jsme překvapeni 
velkou účastí místních dětí i těch 
přespolních. A tak se začátek prázdnin 
dětem opět vydařil. Děkujeme členům 
SDH  Skalice za iniciativní přístup s 
přípravou a vedením soutěží pro děti a 
celého „Dětského dne“.

Eva Ornstová, starostka

Letos proběhl již 15. výroční ročník 
„Skalického pekla“. Místní fotbalová 
mládež organizuje turnaj v malé kopané, 
který se hraje na fotbalovém hřišti ve 
Skalici a je o něj velký zájem.

Právo bojovat nakonec mělo jen 
12 týmů ve třech skupinách.  Raritou 
organizátorů bylo mužstvo Lunapark 
– 05 z Hradce Králové, v jehož dresu 
nastoupil i hokejový mistr světa pan 
Novák a reprezentant ve futsalu pan 
Ryba,  momentálně hrající v Rakousku. 
Rozhodčím turnaje byl opět pan Svoboda 
z Hradce Králové. Je nutné poznamenat, 
že ve 34 stupňovém vedru to neměl 
jednoduché. Organizátoři oslovili 
místní fi rmy i drobné podnikatele, kteří 
tento turnaj sponzorují, za což jim moc 
děkujeme. Byli to: Rieger a Kubeček-
instalatérské a topenářské práce, Skalice 
6, Haken a Dobiáš-střechy, zateplení, 
sádrokarton Hradec Králové, Karel 
Vandas-malířství,Skalice 93, Jaroslav 
Wild-hadry, autodoprava, Skalička 3. 
Petr Beneš-truhlářství, Skalice 45, Aleš 
Houser HOSA-kompletní realizace 
staveb, Skalička 16, ADS-autodoprava, 
stavební a zemní práce, kontejnery, 
Blešno, MERIDA Hradec Králové s.r.o.-
hygienické prostředky, PROGAST s.r.o.-
velkoobchod s kořením Praha, KASIA 
vera s.r.o.-velkoobchod s kořením Říčany 
a hlavní partner GASTRO-KOŘENÍ, 
s.r.o., Skalice 38. Vozidla zapůjčila fi rma 
Autodoprava Drtílek, Hradec Králové. 
Velké poděkování patří obecnímu úřadu 
za zajištění nových branek, oplocení a 
neutuchající podporu. Další poděkování 
patří Martinu Samkovi za moderování, 
Petru Martínkovi, Martinu Šulcovi, 
Radimu Vandalovi za pomoc a Veronice 
Hrobařové za zpracování dat. 

Příprava započala již v pátek 
postavením stanů, zabezpečením 

občerstvení, o které se opět postaral tým 
kolem manželů Přibylových ze Skalice. 
„Skalické peklo“, turnaj, který se stává 
již tradicí, se uskutečnil v sobotu 10. 
července od 8,00 hodin. Zúčastnilo se 
ho 12 družstev, hrálo se ve čtyřčlenných 
skupinách o postup ze skupin počtem 
hráčů 4 + 1.

Výsledky čtvrtfi nále
Lunapark:Spartak    2:0
Nedáš-Dostaneš:United   4:1
JimBim:Kalfasáci   1:2  
II.Pásmo:Bosangeros   0:4

Semifi nále
Nedáš-Dostaneš:Kalfasáci   2:1
Lunapark:Bosangeros   3:2

Finále
Nedáš-Dostaneš:Lunapark   1:0

Utkání probíhala po celý den 
a byla ukončena slavnostním 
vyhlášením vítězů a předáním 
věcných darů. Opět zvítězilo 
družstvo Nedáš-Dostaneš HK, 
druhou příčku obsadil Lunapark 
HK a třetí bylo družstvo Bosangeros HK-
Skalička. Součástí korunovace vítězů 
je i vyhlášení nejlepších jednotlivců. 
Nejlepším hráčem byl P. Duha (Nedáš-
Dostaneš), nejlepším golmanem byl 
vybrán M. Rolín (Lunapark), největší 
sympaťák byl S. Stránský (Nedáš-
Dostaneš) a nejlepším fanouškem byl 
tentokrát Jan Martínek. Vyhlášení 
zpestřila svým vystoupením děvčata 
z Cheeky Cheerky z Hradce Králové 
tanečním aerobicem.  Během celého 
turnaje padlo 63 gólů, takže gólový 
průměr byl 3,5 na zápas. Po celou dobu 
turnaje hráčům fandilo mnoho diváků. 
Po turnaji následovaly kulturní akce. 
Od 19,00 hodin vystoupila už dobře 
známá punkrocková kapela U.S.P. z 
Pardubic. Večer gradoval vystoupením 
DJ P. Kovačíka s laserovou show a 

v ideoprojekcí 
a rockovou 
skupinou Bladex 
z Kvasin. Krátce 
proběhla soutěž 
MISS mokré 
tričko. 

Tento turnaj 
o r g a n i z u j e 
místní mládež 
za fi nančního 
přispění obce. 
Rok od roku 
má stále vyšší 
společenskou a 
kulturní úroveň, 

Dětský den ve SkaliciDětský den ve Skalici

těší se stále větší účasti jak fotbalových 
týmů, tak i diváků.

Přejeme si, aby i nadále mládeži 
ze Skalice vydržela tato iniciativa při 
přípravě i organizaci této velké sportovní 
akce. Těšíme se na příští letní setkání v 
roce 2011, předběžný termín je stanoven 
na 9. 7. Veškeré informace můžete nalézt 
na www.skalickepeklo.cz. 

Jaroslav Vosyka, organizátor
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O STARÉM HRADCI KRÁLOVÉO STARÉM HRADCI KRÁLOVÉ
V loňském roce před Vánocemi vyšla 

nová kniha Starý Hradec Králové dům 
od domu. Tato publikace měla obrovský 
úspěch pro milovníky historie  i pro 
nás, kteří bydlíme v obci poblíž tohoto 
krajského města. Její autoři pan Zdeněk 
Doubek a paní Helena Rezková dne 
18. dubna letošního roku vystoupili v 
nedělním dopoledním pořadu „Toulavá 
kamera“, kdy nás pozvali na 25. duben 
k prohlídce některých,  pro tento den 
otevřených objektů na starém městě.

Mnozí občané naší obce využili 
možnosti osobní prohlídky starého 
města a spatřili dosud neznámé, ale 
zajímavé pamětihodnosti.

Sbor dobrovolných hasičů ve 
Skaličce a zastupitelé obce se rozhodli  
uspořádat s autory knihy besedu na toto 
téma. Pan Zdeněk Doubek velice poutavě 
vyprávěl o každém domě na Velkém i 

TURNAJ V NOHEJBALETURNAJ V NOHEJBALE
Dne 4. září se konal 3. ročník 

turnaje v nohejbale na hřišti ve Skalici „ 
GASTRO-KOŘENÍ Crazy Cup“,  který 
se začíná těšit vzrůstající oblibě jak u 
hráčů, tak i u diváků. Letos se konal jen 
za účasti téměř místních družstev. Byl 
pojat jako kolaudace nového oplocení 
hřiště, které bylo vybudováno za velké 
pomoci SDH Skalice a podpory obce. 

Chtěl bych poděkovat těmto 
hasičům: T. Konířovi, T. Matouškovi, 
R. Vandasovi, P. Třískovi, J. Matěnovi, 
J. Vondráčkovi, J. Ferbasovi, P. 
Martínkovi,  P. Klosovi. Tito pracanti 
obětovali nemalé množství svých sobot, 
nedělí a svátků k úpravě hřiště. 

Ráno se připravilo 
vše potřebné, proběhlo 
rozlosování do dvou 
skupin. Od 9.00 hodin 
se začalo hrát systémem 
každý s každým ve 
skupině + jeden zápas o 
pořadí s družstvem stejně 
umístěném ze druhé 
skupiny. Všichni účastníci 
tak měli stejný počet pěti 
dvousetových zápasů. 
Za každý vyhraný set se 
počítal 1 bod + skóre.

Vážíme si sponzor-
ského příspěvku  fi rmy 
GASTRO-KOŘENÍ, s.r.o., Skalice. O 
občerstvení se celý den na výbornou 
postaralo pohostinství U Přibylů 
Skalice za spolupráce L. Holubové a J. 

Kárníkové. Večer zahrál 
na podiu sólový kytarista 
Pepíno Csoka střídaný DJ 
P. Strončekem. Program 
gradoval vystoupením 
punkrockové skupiny 
U.S.P. z Pardubic s 
houslistou, která tu 
oslavila své desetileté 
výročí. Bylo možné 
zakoupit si triko, mikiny 
a rozdávaly se dárečky. 
Večer vyvrcholil velko-
lepým ohňostrojem za 
fi nančního přispění obce 
Skalice. 

Výsledky a pořadí turnaje:

l. IDINS (Vosyka, Šulc, Vandas) 
           8 bodů   80:44
2. LANKAŠÁCI 
    (Lanka, Kadaník, Kadaník ml.)            

           8 bodů   80:54
3. GASTRO-KOŘENÍ TEAM
    (Vrána, Šolc, Středa)
           6 bodů   73:45
4. KOPEJTKA             5 bodů   66:53
5. HASIČI 1           5 bodů   74:61
6. VLČÁCI           4 body   62:67
7. KRUŠO TEAM      2 body   50:77
8. VESNICKÁ CHUDINA 
                                    2 body   53:72
9. U.S.P. TEAM          1 bod     44:79
10. HASIČI 2              0 bodů   48:80     

 Jaroslav Vosyka,                                                        
organizátor

CRAZY CUP SkaliceCRAZY CUP Skalice

Malém náměstí a doprovodné diapozi-
tivy pouštěla paní Helena Rezková. 
Dozvěděli jsme se, že vyvýšenina Hradce 
nevznikla naplavením. Na planině pak  
postupně začínalo osídlování a výstav-
ba dřevěných domů. Po požárech, 
kterých za staletí bylo 
několik, si lidé začali stavět 
domy kamenné. Starý 
Hradec se postupně vyvíjel, 
některé základy domů však 
dosud existují. Měli jsme 
možnost slyšet vyprávět 
autora o každém domě, jeho 
obyvatelích i účelu využití. 
Tak jsme se dozvěděli, kde 
byly zásobárny vody pro 
město, kde bydlela vojenská 
posádka, kam se chodilo na 
pivo, protože mnoho domů 
mělo právo právovárečné. V některých 
domech dosud existují tzv. lochy, což 
byly sklepy na uskladňování piva. V této 
staré části Hradce rovněž bydleli nebo 
se narodili významné osobnosti  a mají 

na domech umístěny pamětní desky. A 
protože autor knihy pochází z Malého 
náměstí z domu, na kterém je umístěn 
bílý koník, proto nám tak osobitě a s 
nadšením vyprávěl i o jeho prožitcích z 
mládí i o lidech, se kterými se potkával. 

Od mládí ho zajímala 
historie starého města, své 
poznatky si zapisoval a 
za pomocí a podpory paní 
Heleny Rezkové, aby se 
zajímavosti o Hradci dostaly 
až ke čtenářům, vydali knihu. 
Děkujeme touto cestou oběma 
autorům za to, že vyhověli 
naší žádosti a přišli občanům 
povyprávět o historii Hradce 
Králové. Beseda byla 
inspirující, zajímavá, škoda 
je,  že se jí zúčastnilo málo 

občanů. Vždyť i na těchto akcích se 
mohou občané něco dozvědět, mohou se 
potkat a pobesedovat. 

Zdeňka Klimešová

Beseda ve SkaličceBeseda ve Skaličce
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...ve Výravě...ve Výravě LETNÍ PARKET VÝRAVA 2010 LETNÍ PARKET VÝRAVA 2010 
Letošní sezónu otevřel Letní parket 

v polovině května opět VÝRAVA 
FESTEM. Po loňském úspěšném 
vystoupení kapel Sweet+Slade navštívíla 
letos Výravu další legendární zahraniční 
skupina SMOKIE společně s českou 
kapelou TURBO. Pak následovala 
řada dalších zajímavých vystoupení, 
např. Monkey Business, Aleš Brichta, 
Tublatanka, Horkýže Slíže, Revival 
fest. Pak také Dan Nekonečný se svojí 
velkolepou choreografi í, kde také 
barmani z restaurace TROPICAL z 
České Skalice předvedli míchání drinků 
a ohňovou šou, dále Žlutý pes, mezi 
mládeží oblíbený Nightwork, tradičně 
Harlej a Komunál, Divokej Bill a Kamil 
Střihavka Sezona byla ukončena 10. září 
vystoupením kapel N.V.U., Krucipusk a 
Heebie Jeebies.

Vzhledem k tomu, že rodina Hrubých 
spolu se všemi svými pomocníky opět 
vše perfektně zajistila (jak organizaci 
koncertů, tak i občerstvení), tak věřím 
tomu, že se příznivcům dobré hudby 
ve Výravě líbilo a že se v příštím roce 
budeme všichni opět v hojném počtu 
potkávat.

Iva Komínková

Odpoledne 5. června ve Smržově 
na hřišti děti i dospělé přivítali klauni 
v doprovodu pohádkových postav a 
společně zahájili pohádkový dětský den. 
Po úvodu děti vytvořily mašinku a odjely 
za poutavým vyprávěním o zvířátkách ze 
Stanice pro zraněné handicapované volně 
žijící živočichy Jaroměř. Na děti se přijelo 
podívat pět malých poštolek, kalous ušatý 
a suchozemská želva. Povídání bylo 
zakončeno ukázkou krmení poštolek. 

Potom se všichni vrátili na hřiště. 
Tam bylo připraveno deset disciplín. 
Děti obcházely stanoviště, u každého 
na ně čekala pohádková bytost se svým 
pohádkovým úkolem. K vidění byli čert 
a průchod peklem, Karkulka bránící 
se vlkovi házením šišek, čarodějnice z 
perníkové chaloupky, král, který chtěl od 
dětí postavit hrad, princezna Koloběžka 
si připravila koloběžkový slalom, hloupý 
Honza  s drakem,kterého děti připravily 
o hlavu, vodník s fajfkou chytal ryby, 
Zlatovláska se ztracenými rozsypanými 
perlami,  princezna děti zapojila do 
hry z kroužky, Popelka přebírala hrách 
a nechyběl u toho ani holoubek. Celé 
soutěžní odpoledne bylo provázeno 
klauny.

Zatímco malí soutěžící procházeli 
pohádkami, o dospělé se postaral se svým 
občerstvením provozovatel restaurace U 
Koupaliště pan Jan Hofman se svými 
pomocníky.

Rádi bychom poděkovali všem, kteří 
nám přišli pomoct ,a díky kterým se toto 
krásné odpoledne vydařilo. 

Děkujeme sponzorům: Václav 
JOHN, Miloslav PAZDERKA, Tomáš 
VINIKAR, Vlastimil KUBEČEK, 
Antonín HÁJEK, Jaroslav BERNÁT, 
OÚ Smržov, Dalibor BEK, Radek 
JEZBERA, Jan HOFMAN, HOPE-
MONT spol. s.r.o., OLD PINE STORE 
a.s., Irena LÖRINCZOVÁ

 smržovské maminky

POHÁDKOVÝ RYBNÍKPOHÁDKOVÝ RYBNÍK
Od loňského konce prázdnin se 

děti těšily na další dětský den.A měly 
opravdu na co, protože ten letošní se moc 
vydařil. Paní Jana Hojná vymyslela a s 
pomocí dalších maminek zorganizovala 
den pro děti s názvem “POHÁDKOVÝ 
RYBNÍK”. Akce se konala na místním 
hřišti a okolo rybníka,který je v jeho 

blízkosti. Děti 
šly okolo ryb-
níka, kde 
potkaly mly-
náře s mlynář-
kou, vodníka s 
vodnicí, hejka-
la, loupežníky, 
h a j n é h o 
R o b á t k a , 
ježibabu a 
vílu. Na všech 
s tanoviš t ích 

plnily různé úkoly a za ně získávaly 
dobroty. Nakonec je přes rybník 
převezli na loďkách převozníci. Dále 
si mohly děti zkusit s pomocí hasičů 
stříkat hadicemi na terče. Na hřišti pro 
ně byla připravena ještě horolezecká 
stěna, kuželky, střelba ze vzduchovky, 
skákací hrad a řetízkový kolotoč (ten 
obsluhoval pan Zdeněk Šrámek tak 
skvěle přestrojený za kolotočáře, že si 
někteří cizí návštěvníci mysleli, že mu 
ten kolotoč opravdu patří). O žíznivé 

krky se postarala paní Hrubá se svými 
pomocníky (děti měly zdarma kofolu) 
a o hladové krky se staral čert s čerticí, 
kteří opékali buřty, které byly v rámci 
akce také zdarma. Akce se líbila jak 
dětem tak i dospělým. Děkujeme touto 
cestou především paní Janě Hojné a také 
všem sponzorům, kteří akci fi nančně 
podpořili a už teď se moc těšíme na 
příští dětský den.

Iva Komínková

Dětský den - SmržovDětský den - Smržov



Postupně nás však začala zmáhat únava, 
a tak se všech téměř 40 účastníků s 
úsměvem a dobrou náladou vydává do 
svých domovů.

NOVÁ  DĚTSKÁ KRONIKANOVÁ  DĚTSKÁ KRONIKA
Smržovské maminky oznamují, že 

vedle stávajících kronik pojednávajících 
o historii naší obce vzniká nová dětská 
kronika, do které jsou zaznamenávány 
všechny proběhnuvší dětské akce. 
Dětská kronika je doplněna fotografi emi 
a obrázky. Přijďte se podívat!

Mgr. Ladislava Pozdílková
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17. 7. KEMPINGOVÝ 17. 7. KEMPINGOVÝ 
A HASIČSKÝ DENA HASIČSKÝ DEN

Novinkou letošních akcí pro děti se 
stal Kempingový a hasičský den. Navíc 
je to I akce celodenní a  celonoční. 
Táborníci se sešli v 8.30 na hřišti, odkud 
se pokračovalo do lesa sbírat dřevo. K 
překvapení všech rodičů se dětem tato 
“pracovní” část dne moc líbila, a tak 
byl za chvíli připravený vozík plný. 

Vracíme se z lesa ke koupališti, kde se 
nafukuje a připravuje bazének, jelikož 
nám sluníčko přeje až moc. V poledne je 
rozdělán oheň a malí šikulové si zkouší 
uvařit gulášovou polévku v kotlíku. Jde 
jim to moc dobře, vůně se line do daleka 
a mnozí si běží pro přídavek. Po obědě 
netrpělivě očekáváme příjezd hasičů z 
Černilova. Ti se ohlašují sirénou kolem 
14.30. Program mají opravdu bohatý. 
Nejprve si děti mohou prohlédnout 
hasičské auto, a to pořádně, zevnitř I 
zvenku a hezky si posedět za volantem. 
Následovala simulace dopravní nehody 
a vyprošťování zraněného z vraku auta. 
Dobrovolný zraněný Michal Bašta 
navíc politý kečupem, působil opravdu 
přesvědčivě, až strašidelně. Dozvěděli 
jsme se I mnohé informace o poskytování 
první pomoci či využívání tísňové 
linky 112. Děti nejvíce uvítaly ukázky 
práce se stříkačkou, která záhadným 
způsobem dostříkala až pod slunečníky 
u hospody, kde nečekaně osvěžila 
většinu návštěvníků. Pro malé hasiče zde 
byla připravena malá dětská stříkačka, 
která se setkala s nadšením. Posledním 
“kouskem” černilovských hasičů bylo 
slaňování z vysoké vrby. Poté se hasiči 
odebrali doplnit vodu z hydrantu do své 
čtyřkolové Máni a dostali zasloužené 
občerstvení. Tímto jim za zajímavý 
program děkujeme. Jelikož stále pražilo 
sluníčko, stal se oblíbenou atrakcí 
dětí I rodičů nafukovací člun, který 
sloužil k plavbě po koupališti. Obloha 
se však začala zatahovat bouřkovými 
mraky. Mnohé návštěvníky to odradilo 
a vydali se domů, ale řada statečných 
očekávala další vývoj událostí v hospodě 
u koupaliště. Sice pršelo, ale brzy 

přestalo a mohlo se pokračovat dle 
programu podvečerním pečením 
vuřtíků a špízů. Také se staví stany, 
ve kterých se má přespávat. Do 
boudy u koupaliště byly nanošeny 
mísy s vuřtíky, anglickou slaninou, 
gothajem a spoustou různé zeleniny. 
Každý si tak mohl napíchnout špíz 
dle své chuti a představ. Příjemně 
občerstveni se scházíme u laviček, 
hrajeme na kytaru a zpíváme do 
21.00, kdy hrstka statečných odchází 
na stezku odvahy ke kapličce. Děti 
se tváří statečně až do chvíle, kdy na 
ně nečekaně zahoukal pan Aixner. 
To byl pak dětem doprovod rodičů 
milý! Bohužel se opět silně rozpršelo a 
pro Královéhradecký kraj byla vydána 
výstraha (extrémní bouřky a deště). 
Raději se vracíme k boudě, skládáme 
stany a odcházíme spát domů. Sice 
kvůli tomu ukáplo i pár slziček, ale jak 
děti, tak dospělí se již nedočkavě těší na 
další ročník této „dobrodružné“ akce. A 
od té doby se mezi dětmi traduje, že ve 
smržovských lesích bydlí vlci!

22. 7. SMRŽOVSKÉ GRILOVÁNÍ22. 7. SMRŽOVSKÉ GRILOVÁNÍ
Červencové horké počasí opravdu 

přálo venkovním akcím, tak se 
smržovské maminky 
rozhodly uspořádat 
grilování nejen pro 
rodiny s dětmi. 
Kolem 17.00 se 
začali scházet první 
účastníci v boudě u 
koupaliště a společně 
odcházíme sbírat 
dřevo a připravujeme 
občerstvení. Hitem 
se staly špízy, které 
si každý vytvořil z 
přinesených surovin 
(vuřty, slanina, salám, 
zelenina apod.) podle 
své chuti a fantazie. 
Děti si brzy zaplnily 
hladová bříška a 
řádily na antukovém 
hřišti nebo se koupaly 
v dovezeném bazénu. 
Aby byla atmosféra 
ještě stylovější, hraje 
se na kytaru, fl étnu 
a malí táborníci 
zdatně přizvukují na 
píšťalky, bubínek, 
dřívka apod. Zpívají 
se písně táborových 
ohňů, ale i z pohádek 
či večerníčků. 

Léto ve SmržověLéto ve Smržově
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ÚŽASNÉ LÉTO ODLÉTÁ, ÚŽASNÉ LÉTO ODLÉTÁ, 
BÁJEČNÝ DVOREČEK PŘILÉTÁBÁJEČNÝ DVOREČEK PŘILÉTÁ

Ahoj všem, 
kteří jsou zvědaví 
na to, jak jsme na 
Dvorečku zakončili 
čtvrťák, tedy, abyste 
rozuměli, čtvrtý 
Dvorečkový rok. Asi 

Vás nepřekvapím, když napíšu, že úžasně 
a báječně .

První akcí, o které vám napíšu, byl 
báječný Dětský Divadelní Dvůr (DDD), 
který pro nás připravili dospěláci jako 
dárek ke Dni dětí.  A jak to má na 
takovém dni dětí být, přišel hooooooodně 
popletený klaun, zazpíval dětský sbor 
a dokonce jsme viděli i 3 divadelní 
představení, z nichž jedno dokonce 
zahrály malé děti z Jaroměře. Bylo toho 
tolik k vidění a ke hraní, že se nám vůbec 
nechtělo domů. Škoda jen, že sluníčko si 
s námi hrálo celý den na schovávanou. 

A protože se maminy o víkendu 
na DDD vyřádily, zařídily  na úterý 
změnu počasí, abychom nemuseli jet 
na plánovaný cyklovýlet do Horního 
Černilova a mohli si spolu „v klidu“ 
popovídat a probrat spoustu důležitých 
věcí, zatímco venku lilo jako z konve. To 
se nám totiž na Dvorečku často nestane, 
že není program a jenom se povídá. 
Vlastně se to ještě nestalo. Ale vyloženě 
nepříjemné to tedy nebylo, dokonce 
si myslím, že to takhle mamky někdy 
potřebují. No a my, my prostě umíme 
zazlobit, ať je program nebo není. 

I když byl cyklovýlet přeložen na 
další týden, opět se počasí zvrtlo a my 
jsme zase zůstali ve Dvorečku. Mamky už 
byly odpočaté a tak si pro nás připravily 
divadlo O panence, která tence plakala a 
hned poté, co jsme si rozebrali všechny 
herce a divadelní rekvizity, jsme si 
vyzkoušeli, jak se z papíru skládá ptáček 
Jeřáb pro štěstí. Teta Janička říkala, že 

je to nejjednodušší „origami“, ale i tak 
jsme se při skládání pěkně zapotili. Ale 
nakonec jsme to společně zvládli a Jeřábi 
pro štěstí teď zdobí Dvoreček.  

Příští týden jsme si vyrazili vlakem 
na velký výlet do Častolovic. Kdo čtete 
pozorně dvorečkové zpravodajství, tak 
víte, že jsme v Častolovicích byli i vloni. 
Jenže, ono je to tam prostě 
báječně úžasný – hřiště, 
zvířátka v minizoo a pořád 
stejně báječná zmrzlina 
a úžasná ledová káva v 
zámecké cukrárně. Počasí 
se tentokrát vydařilo a tak 
byl výlet, jak jinak, než 
báječně úžasný. 

Nevím, jestli to 
víte, ale třetí neděli v 
červnu se slaví Den 
všech tatínků a protože 
maminky mají naše tatínky povětšinou 
velmi rády, připravily pro ně báječně 
úžasný orientační běh, který nazvaly: 
„Dneska běžím s tátou“. No, nebylo to 
tak jednoduché, jak to vypadá. Maminky 
nám na trase v diveckém lese připravily 
několik těžkých úkolů, ale vůbec nejtěžší 
bylo najít trasu závodu. Tu jsme si 
museli sami překreslit podle vzoru a to si 
představte, že někteří tatínkové nekreslili 
už několik let!  Když jsme pak dostali na 
cestu lesem i buzolu, nejednomu z nás se 
rozklepala kolena. Ale nakonec to byla 
velká legrace a všichni závodili s velkým 
nasazením. Můj taťka sice trochu litoval, 
že nevzal i našeho brášku a nemohl tak 
závodit v méně obsazené kategorii Otec 
+ 3 děti, kde bychom se s jistotou umístili 
na bedně, ale protože jsme byly s Emčou 
zodpovědné a nechtěly jsme se nosit 
obě najednou, tak byl při doběhu do cíle 
celkem šťastný, i když jsme nic nevyhráli.  

Den otců se mamkám velmi líbil a 
tak jsme se o tatíncích bavili i následující 
úterní Dvoreček. Nejdřív jsme si řekli 
spoustu básniček a říkanek o tatíncích 
a to byste tedy koukali, kolik jsme jich 
vymysleli a pak mamky na stůl vyložily 
fotky tatínků, když byli v našem věku. 

Spontánní hledání podoby mezi námi 
a malinkatými tatínky maminky hodně 
bavilo a pořád říkaly: „No, to je celej 
kluk“ nebo „to je ale podoba“. Mě se to 
tedy vůbec nezdálo, protože tatínkové 
byli takoví celí šedí a upravení a my jsme 
na fotkách krásně barevní a upatlaní. Ale 
mamky se ohromně bavily, tak jsme jim 

nechtěli tu zábavu kazit. 
Poslední červnové 

úterý je vždy ve znamení 
zahradní slavnosti. 
Nejinak tomu bylo i letos. 
Po loňském průvodu 
červených Karkulek 
jsme letos vyrazili po 
Černilově jako průvod 
kočiček, kraviček, koníků, 
zahradníků, děveček, 
zkrátka všeho živého, co 
se pohybuje „Na našem 

dvoře“.  Počasí nám přálo a tak jsme 
si závěrečný Dvoreček užívali venku 
za KSD. Mamky připravily spoustu 
dobrůtek, všichni jsme dostali dárečky, 
vysvědčení a dvorečkoví absolventi, 
kterých bylo letos rovných 10 (Terezka 
Dohodilová, Karolínka Slaninová, 
Nikolka Doubravová, Anička Lorencová, 
Dája Scheuerová, Jeronýmek Žárský, 
Beátka Turečková, Daneček Hroneš, 
Anička Smetanová, Páťa Ježek) dostali 
i šerpu, kterou jsme jim my ostatní, 
hoooooodně záviděli. Ale já už vím, že 
se každý z nás svojí dvorečkové šerpy 
jednou dočká a myslím, že i na mě letos 
vyjde řada. Než k tomu ale dojde, tak 
si, doufám, užijeme spoustu báječně 
úžasných dvorečkových úterků. Tak 
neváhejte a přijďte si užívat s námi.  

Za všechny Dvorečkáře z ukonče-
ného 4. ročníku zpravodajka Žofka

Všechny rodiče na mateřské 
dovolené, před ní i po ní zveme mezi 
nás. Scházíme se každé úterý od 9 – 
11 hodin v Kulturním a spolkovém 
domě v Černilově. Bližší informace 
o aktuálním programu, kroužcích pro 
děti, jednorázových akcích, výtvarných 
dílnách najdete na našem webu www.
kmdvorecek.webnode.cz, resp. na 
vyvěšených letácích. 
A co nás čeká na začátku „páťáku“?
12.10. Cyklovýlet do Divce
19.10. Vyrábění podzimních dekorací
26.10. Přednáška „Jak se živit zdravě“
2.11. „Máme nohy v teple“ –   
 vyrábění protiskluz. ponožek
9.11. Hudební Dvoreček
16.11. Batikujeme voskem
23.11. Jarmareční přípravy
30.11. Mikulášsko – čertovský Dvor.

Dvoreček ČernilovDvoreček Černilov
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CO NOVÉHO U FOTBALISTŮ?CO NOVÉHO U FOTBALISTŮ?
Když se uzavíralo 

minulé číslo Zpravodaje, 
zdaleka nebyly naše 
soutěže u konce, takže 
ještě nebylo co hodnotit. 
Tentokrát už máme 

opravdu psát o čem. Nejenže sezóna 
2009-2010 skončila, ale všechny naše 
týmy už mají za sebou první zápasy 
sezóny nové.

Jak tedy dopadla sezóny loňská ?
Začněme od nejstarších:
Muži A (Krajský přebor – 16. 

místo): už před začátkem sezóny klub 
deklaroval, že prioritou je 
zapracování vlastních hráčů a 
udržet se nemusíme za každou 
cenu. Hlavně na jaře se mladý 
tým postupně sehrával a lepšil, 
ale nebodoval v utkáních, kde 
herně bylo k bodům blízko. 
Tým sestoupil se vztyčenou 
hlavou, odehrál mnohá výborná 
utkání a pod koučem Černým 
se prezentoval sympatickou a 
moderní kombinační hrou po 
zemi. 

Muži B (III.A třída – 8. místo): 
svěřenci Radka Matouška se zachraňovali 
v posledních kolech. Opět se projevil 
nedostatek kmenových hráčů „benga“, 
takže týmu notně vypomáhali dorostenci 
a hráči a-týmu. Týmu chybělo širší jádro 
hráčů, kteří by chodili pravidelně trénovat 
a hrát.

Dorost (1.třída – 2. místo): tým v zimě 
převzal Radek Musil, jehož zdobí čerstvá 
trenérská licence B a s úzkým kádrem se 
se soutěží popral velice slušně. Na první 
příčku klukům chyběl jediný bodík.

Starší žáci (Okresní přebor – 8. 
místo): věkově většina hráčů patřila do 
žáků mladších, ale i tak soutěží prošli se 
ctí a trápili i velké favority soutěže.

Mladší žáci (Okresní přebor – 1. 
místo): parta vedená stejně jako starší žáci 
Martinem Danišem v podstatě vyhrála, 
kam přišla – vyhráli přebor venku, v hale 
a dokonce i pohár Ladislava Škorpila. 
Projevilo se to, že kluci spolu hrají delší 
dobu po kupě a v týmu  měli výrazné 
individuality a bojovníky. V brance 
jistými zákroky tým držel Vojta Kollátor, 
defenzivě kraloval Vojta Hlaváč, v záloze 
dominovali David Ličman, technik Láďa 
Kundrt a pracovitý Michal Šmied, v útoku 
řádil především Aleš Roubal.

Starší elévové (Okresní přebor – 2. 
místo): v jarní části týmu pomohl návrat 
„hradečáků“ Daňka s Horákem, takže 
trenéři Richard Fibiger a Jiří Havlas 
disponovali širším kádrem a jejich svěřenci 
předváděli po celé jaro výborné výkony. V 
soutěži nestačili jen na třebešské Béčko, 
které v podstatě Béčkem nebylo.

Mladší elévové (Okresní přebor – 3. 
místo): tým trenérů Kadaníka a Horáka 
se celou sezónu zlepšoval. Po vítězství na 
halových přeborech si tým formu zachoval 
a na jaře byli ve své soutěži nejlepší – z 
třinácti jarních utkáních ztratili body jen 
za jedinou remízu. Tým táhli brilantními 
výkony stoperka Natálka Žídková (zvaná 
též Řepková) a útočník Štěpán Jukl (zvaný 
též Rooney - nejlepší střelec celé soutěže), 

velký pokrok vloni udělali a oporami týmu 
se stali Michal Dolejší a Bertík Horák.

Přípravka (nehrají pravidelnou 
soutěž): naše drobotina a fotbalová 
budoucnost pod taktovkou zkušeného 
a trpělivého Josefa Šolce se celý rok 
potýkala hlavně s malým počtem 
fotbalových adeptů. I přesto absolvovala 
sérii turnajů, kde se odehrála velmi dobrá 
utkání a výkony našich nejmladších borců 
si zasloužily absolutorium.

Na konci sezóny proběhla v klidném 
duchu Valná hromada klubu a schválila 
nové složení výboru. K malé radosti 
zúčastněných v něm chybějí legendární 
funkcionáři a tahouni klubu – Petr 
Šrámek a Josef Šolc, kteří chtějí věnovat 
více času svým rodinám a pracovním 
povinnostem. Příjemná zpráva je, že 
členové týmů se přihlásili k brigádám na 
zušlechťování našeho areálu. 

Co nového v aktuální sezóně:
Pro ročník 2010/2011 byly vyhlášeny 

vcelku radikální změny v organizaci a 
formátu soutěží. Tendence je, doufáme, 
prospěšná, ale zavádění těchto změn 
je hodně narychlo uplácané. O co jde: 
nejpodstatnější je, že hráči se stěhují 
na menší hřiště. Mladší žáci z celého 

na půlku a hru v 7+1, mladší elévové z 
půlky na čtvrtku a hru ve 4+1 – tendencí 
je víc kontaktů hráčů s míčem, rozvoj hry 
1 na 1. Zatím pozorujeme spíš zmatek v 
pravidlech a organizaci, no uvidíme za 
delší čas. Přijďte se sami podívat na zápas 
naší omladiny a posoudíte sami.

V klubu je v nové sezóně standardně 
nejvíce změn v A týmu mužů. Realizační 
tým se nemění, ale v kádru dochází k 
menšímu průvanu: 

Odchody: Urban (přestup do 
Doudleb), Hrabík (přestup Lhota p. L.), 
Maryanďuk (hostování Třebechovice), 
Novák (hostování Týniště), Tarantík, 
Havlena, Hlach (ukončené hostování)

Příchody: Dušek (brankář, hostovaní 
z Kostelce n. Orl.), Placák (prodlouženo 

hostování z Rychnova), Olšák 
(ofenzivní hráč, hostování z 
Nového HK), Fišer (stoper, 
hostování z Červeného Kostelce), 
Štěpánek (útočník, hostování z 
Olympie HK), Šrámek (přeřazen 
z dorostu), Havlas (návrat k 
aktivnímu hraní), Savočka 
(ofenzivní hráč, hostování ze 
Svitav)

Věříme, že k oslabení kádru 
nedošlo a v 1.A třídě bude tým 
patřit k favoritům soutěže.

Ostatní týmy jsou víceméně 
beze změn. Klasickými problémy 
jsou nedostatek dalších kvalitních 
trenérů a úzké kádry týmů. V případě 
úspěchu bývají i tak máločetná mužstva 
pravidelně „pleněna“ kluby z Hradce, 
takže například za starší žáky nastupují 
pravidelně i elévové, protože hráčů není 
dostatek.  

Příjemné je, že po útlumu v minulém 
roce se zase daří nábor nových talentů. 
Doufejme, že tento trend vydrží i nadále. 
Náš klub nicméně stále hledá boce pro 
doplnění kádrů všech dětských týmů. 
Hlavně do mini přípravky – nejlépe 
ročníky narození 2003-2005. Rodiče tak 
mohou přihlásit nové adepty fotbalového 
řemesla  každé úterý a čtvrtek od 16.30 
hodin na hřišti.

Sledujte pravidelně naše internetové 
stránky www.fkcernilov.cz – všechny 
týmy tam pravidelně informují o své 
činnosti a o dění si uděláte mnohem 
podrobnější obrázek.

Závěrem chceme už jen poděkovat 
obci Černilov, našim sponzorům, 
fanouškům a dobrovolným činovníkům, 
protože bez Vás by se tu fotbal nehrál, 
děkujeme

za FK Černilov - Slavoj Horák
jednatel klubu

FK ČernilovFK Černilov
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585 DNÍ ULITY585 DNÍ ULITY
Číslo to sice není kulaté, ale právě 

tolik dní je Ulitě v den uzávěrky tohoto 
čísla Zpravodaje.

Pro ty z Vás, kteří si pod pojmem 
ulita vybaví pouze šnečí haciendu, se 
trochu více rozepíšu. 

Ulita Černilov je především 
občanské sdružení, to znamená, že je 
nás všech, kteří chceme něco dělat, 
přiložit ruce, nohy, hlavy i nápady k dílu 
a kteří chceme, aby Černilov byl živější 
obcí. Ulita Černilov vznikla proto, 
aby poskytla zázemí nově vznikajícím 
volnočasovým aktivitám, aby bylo 
možné například zajít na koncert, 
festival, na jarmark či bazárek, poznat 
jiné světadíly na cestopisném večeru, 
přihlásit děti do nějakého tvořivého či 
pohybového kroužku, s těmi nejmenšími 
navštívit pravidelná setkání Klubu 
maminek. Ale i dospěláci mohou oživit 
své znalosti či konečně naplnit své dávné 
touhy třeba ve výtvarce, paličkování, 
józe či angličtině. Záběr je široký, 
omezený jen fantazií nás všech.

Ale zpět k tomu číslu 585 dní 
Ulity. K příležitosti takového pěkného 
nekulatého výročí není na škodu se 
poohlédnout po uplynulém školním 
roce.

Hned loni v září hlad po vzdělání a 
touhu udělat si „něco svýma rukama“ 
pomohly uspokojit tyto kroužky, kurzy 
a jiné pravidelné činnosti:

•   Klub maminek Dvoreček
•   Kondiční a posil. cvičení 
•   Cvičení na míčích
•   Kroužek šití a vyšívání
•   Angličtina pro děti z MŠ

•   Angličtina pro děti ze ZŠ
•   Angličtina pro dospělé začátečníky  
    a mírně pokr.
•   Anglická konverzace s rodilými  
    mluvčími
•   Přírodovědný kroužek 
•   Power-jóga začátečníci
•   Power-jóga pokročilí
•   Cestovatelské večery
•   Keramický a výtvarný kroužek pro  
     děti
•   Cestovatelské večery

Statistik by suše doplnil, že tyto akce 
během roku pravidelně navštěvovalo 
téměř 200 dětí a dospělých. Myslím, že 
je to pěkný výkon a zaslouží potlesk pro 
všechny, kteří se o to přičinili. Pokud 
jste zatleskali, děkuji za celou Ulitu.

Kromě kroužků a kursů se 
uskutečnila celá řada samostatných 
akcí, z nichž některé lze považovat 
za již tradiční a bez nichž by nejeden 
Černilovák zamáčkl nostalgickou slzu. 
O většině akcí se již ve Zpravodaji pilně 
psalo, proto následuje jen výčet:

•   Drakiáda
•   Černilovská dýně
•   Podzimní bazárek
•   Koncert Oborohu
•   Výtvarná smaltovací dílna
•   Seminář Šance rodině i zaměstnání
•   Seminář o muzikoterapii

•    Advetní trhy
•    Průvod broučků
•    První ulití ples
•    Karneval
•    Velikonoční jarmark
•     Jarní bazárek
•    Sletová schůze našich drahých        
      poloviček 30. 4.
•    Dětský Divadelní Dvůr
•    Orientační běh v Dehetníku
•    Villa Avlternativa

A musím přiznat, že jsem moc rád, že 
je ten výčet akcí tak dlouhý. Chci ještě 
zmínit jednu, ne zrovna ulití akci, ale o 
to pro Ulitu Černilov významnější. Bylo 

to otevření Kulturního a spolkového 
domu na podzim loňského roku. Budova 
s duší předminulého století, ideální 
místo v centru obce, zdařilá a citlivá 
rekonstrukce a vynikající prostory 
nejen pro ulití akce. Moc děkuji obci 
a všem, kteří se o znovuzrození tohoto 
domu přičinili. Bez něj by těžko byla 
nabídka Ulity Černilov pro nás všechny 
tak bohatá a v tak, troufám si napsat, 
ideálním prostředí s výborným zázemím.

Ve školním roce 2010/2011 vás zveme 
do Kulturního a spolkového domu v 
Černilově na tyto kurzy, kroužky a 
další programy:

Pro děti:
• Klub maminek Dvoreček 

– program pro rodiče a děti 
předškolkového věku – každé úterý 9 
– 11 h, vstupné 30 Kč/dopoledne

• Keramický a výtvarný kroužek 
pro děti od 4 do 7 let 

• Lektorka Lucie Pešková – středa 16 
– 17:30, 1 100 Kč/pololetí, od 13.10.

• Angličtina pro děti od 4 do 7 let 
– Kateřina Smolíková, čtvrtek 16 – 
16:45, 450 Kč/pololetí, od 7.10.

• Tancování dívky 5 – 7 let - Jana 
Horáková, pondělí 16 – 17 h, 400 
Kč/pololetí, od 4.10. 

• Tvořivý kroužek pro děti od 
3.třídy ZŠ (šperky, šití, obrázky…) – 
Renata Petrásková a Radka Krejčová 
, úterý 16 – 17 h, 600 Kč/pololetí – 
od 5.10. 

• Kroužek paličkování pro děti - Bo-
hdana Michálková, od 4.10., pondělí 
14 – 16 h (kroužek ZŠ)

• Výuka hry na klavír – Alena Ryd-
lová, dle individuální domluvy

Pro mládež:
• Tensing Černilov – otevřená 

hudební aktivita pro teenagery. Zpěv, 
tanec, drama, kapela (organizuje 
YMCA DAP) 

• Zumba pro dívky od 3.třídy ZŠ – 
cvičení ve stylu latinskoamerických 
tanců – středa 14:15 – 15 h, 400 Kč/
pololetí

Pro dospělé:
• Kroužek paličkování pro dospělé - 

Bohdana Michálková, od  6.9., 
• pondělí 16 – 18 h., kurzovné 1000 

Kč/pololetí, studující 500 Kč 
• Angličtina pro dospělé začátečníky 

a mírně pokročilé od října 2010
• Anglická  konverzace od října 2010 

– Jarmila Borecká
• Kurz výtvarných technik pro 

dospělé - Radka Šůstková, každé 

ULITA ČernilovULITA Černilov
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PATCHWORKPATCHWORK
V Kulturním a 

spolkovém domě
v Černilově se schá-
zívají patchworkářky 
(od Černilova až po 
Jaroměř), které z 
různobarevných látek 
umí sešít nádherné 
přehozy, povlaky na 
polštáře, prostírání a 
další. Jejich výrobky 
budete moci vidět 
na výstavě během 
Adventního trhu v 
pátek 26. 11. 2010 v 
KSD.

3.pondělí v měsíci 17:15 – 18:45, 
400 Kč/pololetí, od 20.9.

• Power-jóga - Simona Šafránková  - 
každé pondělí 19 – 20:30 hod., 350 
Kč/10 lekcí, 40 Kč jednorázový 
vstup

• Jóga pro začátečníky a gravidjóga 
– Markéta Michalíčková – čtvrtek 
18:30 – 19:30, 350 Kč/10 lekcí, 40 
Kč jednorázový vstup

Pro všechny:
• Rodinná tvůrčí dílna - Radka 

Šůstková, každé 1.pondělí v měsíci, 
17:15 – 18:45, 333 Kč/rodina/polo-
letí, od 4.10. 

• Cestovatelské večery Lucie 
Javůrková a Pavlína Kupková

A samozřejmě Ulita chystá celou řadu 
tradičních i netradičních samostatných 
akcí. A ty nejbližší? Drakiáda je již 
nejspíš ve chvíli, kdy čtete tento článek, 
minulostí a kvapem se blíží Černilovská 
dýně, na koni se startovním číslem 10. 
10. 2010.

A kam poběží další koně? A kdo na 
nich pojede? To záleží jen na nás všech, na 
našem odhodlání něco udělat, pro ostatní, 

ale i pro 
sebe, pro 
bohatší a 
pestřejší 
n e j e n 
kulturní 
život u 

nás v Černilově. Ulita je schránka, ve 
které se šnek může ukrýt. Ale ta naše 
Ulita není uzavřená, ba právě naopak. 
Je otevřená všem, kdo o to mají zájem. 
Máte nějaký dobrý nápad, co by šlo v 
naší obci udělat? Či se vám zalíbil nějaký 
program tak, že byste chtěli pomoci? 
Dobrých rukou není nikdy dost. Pak své 
myšlenky a odhodlání neodkládejte na 
„někdy“, opusťte gauč, vypněte televizi 
a přijďte na jakékoliv akci mezi nás nebo 
se můžete ozvat na ulití e-mail ulita.
cernilov@email.cz. Čekáme na vás, ať 
už s nápady či jen s ochotou přiložit ruce 
a hlavy k dílu.

Více se o nás dovíte také na webu 
http://ulita.cernilov.eu.

Míra Krsek

PRAVIDELNÝ PROGRAM V KSD  (aktualizace k 16.9. 2010)PRAVIDELNÝ PROGRAM V KSD  (aktualizace k 16.9. 2010)
Den  čas Aktivita      Míst. Lektor/vede
Pondělí  13:30 – 15:00  sudý týden Dramatický kroužek ZŠ   S Jana Hofmanová, Helena Pešavová
   13:00 – 14:00  Aerobic pro dívky ZŠ    Žl Marcela Najmanová
   14:00 – 16:00  Kurz paličkované krajky – děti   ZŠ/U Bohdana Michálková
   16:00 – 18:00  Kurz paličkované krajky - dospělí  U Bohdana Michálková
   16:00 – 17:00  Taneční kroužek dívky 5 – 7 let  Žl Jana Horáková
   17:15 – 18:45 1.po v měs.  Rodinná tvůrčí dílna    H Radka Šůstková
   17:15 – 18:45 3.po v měs.  Kurz výtvar. technik pro dospělé   U Radka Šůstková
   18:00 – 20:00  TenSing Černilov    Zk David Strádal
   18:30 – 20:00  Power-jóga    S Simona Šafránková
Úterý     9:00 – 11:30  Klub maminek Dvoreček    O, Žl Lucie Hudcová
   13:00 – 15:00 sudý týden Klub dobré pohody - senioři   S Jana Hušková
   16:00 – 17:00  Tvořivý kroužek (děti od 3.třídy ZŠ)   Renata Petrásková
Středa   14:15 – 15:00  Zumba (děti od 3.třídy ZŠ)   Žl Klára Kotlíková
   16:00 – 17:30  Keramický a výtv.kroužek děti 4 – 7 let H Lucie Pešková
   21:30 – 23:30   (1.stř. v měs.)   Klubový večer Florbalisti  Žl Slavoj Horák
Čtvrtek   16:00 – 17:00   Angličtinka děti 4 - 7 let   O Kateřina Smolíková
   15:00 – 16:00  Pillates seniorky    Žl Jana Hušková
   18:30 – 19:30  Jóga      Žl Markéta Michalíčková
Sobota     8:30 – 13:30 1x měsíčně  Patchwork     U Renata Petrásková

Žl – žlutá místnost - přízemí;  H – dětská herna - přízemí;  S – velký sál - 1.patro;  
Zk – zkušebna – půda; Učeb – učebna – 1.patro
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FBC Černilov získal 1. místo ve 
fl orbale na turnaji JOKER CUP v 
Jaroměři

Dne 18.9.2010 tým fl orbalistů z 
Černilova získal pohár za první místo 
na turnaji JOKER CUP v Jaroměři. Ze 

základní skupiny postoupil z prvního 
místa, ve které porazil týmy Chrast 
3:1, Čerňák Praha 3:0 a Chroustovice 
3:1 a s týmem Tornados remizoval 
1:1. Ve čtvrtfi nále porazil Litoměřice 
1:0, v semifi nále Lanškroun 2:0 a ve 
dramatickém fi nále, které po základní 
hrací době skončilo 2:2, zvítězil tým 

Zveme právě TEBE, je-li ti 
mezi 13 a 20 lety, na jedinečnou 
hudebně-divadelně-tanečně-kreativní 
volnočasovou aktivitu. Tensing ( z 
teenagers singing = zpívání náctiletých, 
fungující pod záštitou 
YMCA) je tu pro všechny 
mladé, kteří chtějí 
rozvíjet svůj talent nebo 
jen smysluplně zaplnit 
volný čas. Co Ti můžeme 
nabídnout? Prima partu 
mladých nadšenců, 
pravidelné zkoušky plné 
pohody, muzicí-rování, 
hraní, divadel-ničení, 
tancování a spoustu další 
zábavy. Společně vyrážíme 
na víkendovky, turné, ale 
i celostátní tensingové 
akce, kde se můžeš setkat 
s mnoha zajímavými lidmi 
a prožít neopakovatelné 

Černilova nad týmem Tornados na 
samostatné nájezdy 3:2. Vítězný gól ve 
fi nále vstřelil Martin Štěnička, který byl 
i zároveň vyhlášen nejlepším hráčem 
turnaje. Nelze pominout nejdůležitější 
gól, který padnul 8 vteřin před koncem 
fi nálového zápasu a ten vstřelil perfektní 
střelou Jan Volenec, který tímto gólem 

zařídil remízu, po 
které následovaly 
vítězné nájezdy. 
Naším nejlepším 
střelcem na turnaji 
byl Tomáš Rohlena, 
jehož nejen góly, ale 
i perfektní nahrávky 
a výkony brankáře 
Jaromíra Pavla 
ml. především ve 
fi nálových zápasech, 
měly velkou zásluhu 
na celkovém 
vítězství. Celý tým 
FBC Černilov, který 
hrál v tomto složení 
brankář Jaromír 
Pavel ml., obránci 

Roman Svoboda, Jan Volenec, Martin 
Štěnička a Jaromír Pavel st., útočníci 
Kamil Hlína, Petr Hušek, Tomáš 
Hofman, David Hynek, Tomáš Rohlena, 
Milan Antoníček a Jiří Štěnička si 
zaslouží pochvalu za reprezentaci naší 
obce 

Jarda Pavel

Tensing ČernilovTensing Černilov

Florbal ČernilovFlorbal Černilov

zážitky. Přijď se podívat na zkoušku, 
která probíhá každé pondělí od 18:00 
hodin v Kulturním a spolkovém domě v 
Černilově (budova bývalé Evangelické 
školy). Více info, naše fotky i videa, 
najdeš na www.tensing.estranky.cz !

Tensingáři 

Z ČINNOSTI SBORUZ ČINNOSTI SBORU
I letošní rok 

členové hasičského 
sboru nezaháleli a 
postupně naplňují plán 
činnosti pro rok 2010.

V červnu jsme se 
zúčastnili cvičného 
zásahu sborů okrsku 
ve Smržově. Ze čtyř 
hasičských sborů měl 

SDH Hubíles nejlepší dojezdový čas. 
Cvičný zásah dle našeho názoru ukázal 
velice dobrou připravenost sboru. Dále 
se mladší členové sboru zúčastnili 
hasičské soutěže v Lejšovce a ve Vlkově  
a dosáhli vždy na  vynikající umístění – 
třetí místo.   

Jako každoročně se pak členové SDH 
Hubíles podíleli na údržbě veřejného 
prostranství formou sekání zelených 
ploch a úpravy sportovního hřiště. Ani v 
horkém létu jsme nezapomněli na zimní 
měsíce a  připravili jsme již dříví na 
topení v naší “klubovně“.  

Na konci července proběhla na 
sportovním hřišti ojedinělá akce – 
karneval pro dospělé. Sešlo se více jak 
třicet masek – smrtka, jeptiška, Marfuša, 
lidé z pravěku i Superman. Největšího 
úspěchu však dosáhl bezdomovec. Opět 
se ukázalo, jak rádi unikají dospělí do 
světa dětí.  

Na začátku září jsme zorganizovali 
pro občany obou obcí tradiční 
rozloučení s létem spojené s dětským 
dnem. Tentokrát se zúčastnilo téměř 50 
dětí. 

za SDH Hubíles – Zdeněk Kunc

SDH HubílesSDH Hubíles
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FACEBOOK? NE! FACE TO FACE!FACEBOOK? NE! FACE TO FACE!
Pomalu se z přátelských setkání 

přesouváme do virtuální reality, kde 
se smějeme se smajlíky a diskutujeme 
klávesnicí. V této době mobilů a všude 
dostupného internetu si přesto někteří 
uvědomí, jak důležité je osobní setkání. 
Kontakt s lidmi okolo nás, jejich řeč, 
tón hlasu, úsměv, pohled očí, postoj... 
Někomu možná tento osobní kontakt a 
přátelské poklábosení začíná chybět. Proto 
můžete přijít mezi nás, partu mladých lidí, 
kteří nežijí jen ve virtuálním světě, ale 
pravidelně se schází, aby taky viděli své 
přátele.

Kdo si hraje, nezlobí! A proto i my, 
mladí (náctiletí) křesťané z Černilova a 
širokého okolí, na našich pravidelných 
setkání se kromě vyprávění příběhů z 
Bible a debatování nad aktuálními tématy 
hrajeme různé hry, sportujeme,.. Frisbee, 
fotbal, petanque ani stolní hry nám nejsou 
cizí. Rádi uvítáme nové zájemce o aktivní 
naplnění volného času. Scházíme se každý 
lichý týden v úterý od 18:00 hodin na 
evangelické faře v Černilově (naproti ZŠ). 
Já tam pudu, zahnat nudu, a TY?! Více 
info na www.mladez-cernilov.evangnet.
cz ! 

„POSVÍCENÍ POD BŘÍZAMI“„POSVÍCENÍ POD BŘÍZAMI“
Každoroční letní prázdniny končí 

ve Skaličce  „Posvícením pod břízami“. 
I letos SDH Skalička ve spolupráci s 
obcí Skalice pořádali tradiční posvícení, 
které se konalo v duchu indiánského léta 
v sobotu 28. srpna 2010. Program byl 
zajištěn po celý den. Začínal v 10:00 hodin 
dětskými soutěžemi v 
hasičských disciplinách. 
Soutěží se zúčastnilo 15 
menších i větších dětí, 
někdy i s rodiči, protože 
unést hasičskou hadici 
a zapojit ji, bylo někdy 
pro malé děti složitější. 
S velkou radostí jim pak 
pomohli jejich rodiče. 
Ve 13:00 hodin proběhlo 
na  hřišti ve Skaličce fotbalové utkání 
svobodných proti ženatým. V 15:00 
hodin jsme mohli zhlédnout ukázku 
výcviku policejních psů, která byla velmi 
zajímavá. Během celého dne si mohli 
diváci prohlédnout soukromou hasičskou 
výstavu připravenou Janem Vosykou 
ze Skaličky. Velmi poutavě vyprávěl a 
předváděl různé druhy výzbroje a výstroje.  

Protože se letošní posvícení konalo 
v duchu indiánského léta, místní hasiči 
projevili velkou iniciativu v přípravě 
tohoto tématu. V 18:00 hodin se konal  
slavnostní indiánský průvod a výlet do 
starých časů, kdy řeky byly plné ryb, po 
prériích se proháněla stáda koní, slovo 
muže znamenalo zákon a svoboda a čest 
byla otázka života a smrti. V indiánských 
krojích průvod procházel Skaličkou, 
ozýval se zvuk bubnů a pozdravy indiánů. 
V čele průvodu kráčela  s Vinnetouem 
Nšo-či,  za nimi pak všichni ostatní členové 
indiánského kmene, doprovázeni na koni 
vojákem v modré uniformě z války Severu 
proti Jihu.  Průvod  končil  ochráncem 
Apačů Old Shatterhandem rovněž  na 
vyzdobeném koni. Všichni byli vítáni 

velkými ovacemi mile překvapených  
diváků. Průvod  se shromáždil u totemu, 
kde byla předvedena ukázka souboje 
Old Shatterhanda a Velkého Medvěda 
hozením těžkého kamene na dálku. 
Následoval ruční souboj  o vítězství síly. 
Velké klání končilo navázáním bratrství 
Vinnetoua a Old Shatterhanda projížďkou 
na kanoi na Stříbrném jezeře ve Skaličce. 
Tak tohle jsme ve Skaličce ještě neměli, 
bylo slyšet z úst přihlížejících, to se nám 

všem moc líbilo, něco 
takového by se mohlo 
v příštím roce zase 
opakovat!  Fotoaparáty 
mnohých nestačili nafotit 
všechny scénky. Bylo to 
opravdové překvapení, 
pro všechny!  Děkujeme 
organizátorům, obci 
a hlavně sponzorům  
i  těm, kteří tuto akci 

připravovali,  a protože se zapojilo více 
pomocníků i mládeže nebudeme všechny 
jmenovat, protože bychom mohli na 
někoho  zapomenout.  Dík patří všem!

Večer se konala taneční zábava, na 
které zahrála skupina Saturn. Pobavili se 
hlavně mladí i ti dříve narození. I když 
počasí bylo opravdu proměnlivé, náladu 
nepokazilo.

 Zdeňka Klimešová

Evangelická mládežEvangelická mládežSDH SkaličkaSDH Skalička



ze života spolkůze života spolků  |  říjen 2010říjen 2010

                str. 30str. 30     |   Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko   Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko                            

V druhé polovině června letošního 
roku zastupitelstvo obce Skalice 
uskutečnilo výlet pro důchodce. 17. 
června jsme vyjeli autobusem  na 
vybranou expozici „Jak se žilo za císaře 
pána“ na pohádkový zámek Staré Hrady 
u Jičína. Podle pověsti byli původními 
vlastníky někdejší tvrze templářští rytíři, 
což zmiňuje i kronika Václava Hájka z 
Libočan. První písemná zmínka o tvrzi 
byla nalezena v závěti Arnošta ze Staré z 

roku 1340. Tu i s přilehlými vesnicemi a 
pozemky odkázal manželce Adličce. Ale 
již roku 1297 se tady pravděpodobně 
narodil jejich nejstarší syn Arnošt z 
Pardubic, první pražský arcibiskup a 
rádce Karla IV. Jeho bratr Vilím spolu se 
svým synem Smilem Flaškou z Pardubic 
koncem 14. století vybudovali ze staré 
tvrze honosný kamenný hrad. V roce 
1628 se novým vlastníkem stal Albrecht 
z Valdštejna a jeho synovec Maxmilián 
tu dohlížel na rozvoj zemědělství. Po 
zavraždění vojevůdce v roce 1634 
přišly Staré Hrady do rukou Šliků, kteří 
se o ně příliš nestarali. Po smrti jejich 
posledního mužského potomka získala 
majetek rodina Weissenwolfů. Ta si 
také s údržbou majetku nelámala hlavu 
a zámek chátral dál i po roce 1945, kdy 
se stal majetkem státu a později obce. 
V roce 1960 padlo dokonce rozhodnutí 
o jeho demolici, ale našla se skupina 
dobrovolníků s učitelem a předsedou 
MNV Vladimírem Holmanem, která se 
pustila do jeho záchrany. Potom tu byl 
archiv Památníku národního písemnictví, 
ale peníze z pronájmu nestačily na 
opravu, a tak obec v roce 2007 památku 
prodala manželům Sukovým, kteří 
objekt v roce 2008 otevřeli veřejnosti. 

Naše prohlídka zámku začala 
dobou mocnářství kdy vládl  František 
Josef I. Jednotlivé místnosti byly 
zasvěceny řemeslům té doby, obchodu, 
pohostinství, kuchyni, oděvům.

U hodináře jsme mohli vidět závěsné 
bicí hodiny, menší hodiny užívané 
tehdejšími domácnostmi, v obchodě 
– koloniálu – byly různé neopakující 
se  váhy, malé na drobné zboží a větší i 
velké, dále zde bylo vystaveno více než 
70 ks mlýnků na kávu,  nádoby na pražení 
kávy, skleněné dózy na uchovávání 
bonbonů včetně tehdejších reklamních 
plakátů. V hostinci byly ukázky různých 
druhů píp, skleněných džbánů  a 
sklenic na čepování piva. V předváděné 
kuchyni visely formy na pečení měděné, 

dřevěné na uchování 
potravin a nádobí 
na vaření. Poslední 
předváděnou míst-
ností byl byt pana
nadlesního a jeho
pracovna s vystave-
nými trofejemi 
ulovené zvěře s růz-
nými anomáliemi. Po 
ukončení prohlídky 
zámku jsme 
pokračovali na oběd 
do historické krčmy v 

Dětenicích. Zde je zvykem obsluhujícího 
personálu krčmy provokovat hosty 
svými „řečmi“, což se jim opravdu 
dařilo. Ani my jsme se nenechali 
zastrašit. Po obědě byla naplánovaná 
prohlídka zámku, která byla poněkud 
kratší z důvodu uzavření některých 
prostor. Někteří z našich důchodů si šli 
prohlédnout  zámeckou zahradu, která 
není velká.  Následovala další část našeho 
plánu, prohlídka místního pivovaru. 
Ta byla velmi zajímavá, průvodkyně 
nás prováděla v dobovém kostýmu s 
poutavým výkladem. Tento pivovar vaří 
pivo pouze pro svou potřebu, nikam 
ho nevyváží a mohou si ho objednávat 
hosté, kteří dané místo navštíví. Proto 
ho nelze v jiném obchodě ani zakoupit. 
Samozřejmě jsme ochutnali tento pivní 
mok, je opravdu dobré chuti. Dále jsme 
se dozvěděli, že hosté mohou využít 
místní starobylý hotel, kde je na podlaze 
sláma, staré vybavení, ale současné 
hygienické možnosti. 

Výletu se zúčastnilo hodně důchodců, 
sedadla v autobuse byla skoro zaplněna. 
Děkujeme paní Zdeňce Klimešové a 
Míle Noskové za perfektní organizaci, 
jako vždy naplánované krásné počasí 
a panu Jiřímu Čihákovi za bezpečnou 
jízdu.

Těšíme se na další shledání na 
příštím výletě v roce 2011.

 Z. Klimešová, E. Ornstová

130. VÝROČÍ SDH SKALICE130. VÝROČÍ SDH SKALICE
SDH Skalice oslavil dne 18.09.2010 

již 130. výročí svého založení. Příprava 
s oslavou probíhala průběžně několik 
dní. V současné době jsou ve sboru 
zapojeni mladí. Spolupráce probíhá i s 
o Obecním úřadem ve Skalici. Program 
oslav začínal již v 9,00 hodin dopoledne 
uvedeného dne. Na výročí byly pozvány 
sbory z Hubílesa, Smržova, Černilova a 
Skaličky.  Po seřazení jednotek prošel 
slavnostní průvod obcí. Na začátku 

průvodu táhlo koňské spřežení starou 
hasičskou stříkačku z roku 1932, kterou 
vlastní SDH Hubíles. Za pochodu hudby 
došel průvod k hasičské zbrojnici ve 
Skalici, kde již bylo vše připraveno 
k posezení i občerstvení pro hosty i 
občany. V novém  slavnostním bílém 
oblečení nastoupili hasiči ze Smržova, 
aby všem přítomným předvedli ukázku 
hasící techniky první poloviny 20. 
století. Stará krásně zachovalá stříkačka 
byla všem předvedena v činnosti.  Soutěž 
v hasičském sportu probíhala před 
Holečkovým statkem. Po vyrovnaném 
souboji zvítězilo v požárním útoku 
družstvo SDH Hubíles, na druhém místě 
byl SDH Skalice, třetí pak SDH Skalička 

II., čtvrtí SDH 
Skalička I. 
a na pátém 
místě bylo 
družstvo ze 
S m r ž o v a , 
které bylo 
d i s k v a l i f i -
kováno. Po 
slavnostním 
v y h l á š e n í 
v ý s l e d k ů 
byly vítězům 
p ř e d á n y 
ceny panem  

Drienem z SDH Skalička,  panem 
Veselým z SDH Smržov a panem 
Košťálem z HZS Hradec Králové, 
který poděkoval za příkladné chování 

Skaličtí seniořiSkaličtí senioři SDH SkaliceSDH Skalice
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a vystupování všech hasičů. Vítězné 
mužstvo za potlesku přihlížejících  
obdrželo putovní pohár. Oslava 130. 
výročí pokračovala projevem Martina 
Koníře z SDH Skalice, který pohovořil 
o vzniku sboru ve Skalici, významu 
prevence a výchově občanů v boji proti 
požárům. Hovořil i o  současné činnosti 
a plánech SDH Skalice. Hasiči ze 
Skaličky, Černilova a Smržova obdrželi 
ke 130. výročí založení sboru ve Skalici 
děkovný diplom za dosavadní dobrou 
spolupráci. Martin Koníř poděkoval za 
všechny hasiče i zastupitelstvu obce 
Skalice za podporu jejich činnosti 
předáním diplomu starostce. Odpoledne 
pokračovalo připraveným programem, 
ve kterém se představili profesionální 
hasiči z Černilova. Ti předvedli ukázku 
vyprošťování člověka z havarovaného 
auta za pomocí moderní techniky. 
Následovalo pak ošetření zraněného a 
jeho předání rychlé zdravotní pomoci. 
Člen zdravotního záchranářského sboru 
iniciativně odpovídal na dotazy občanů 
ohledně poskytnutí první pomoci a 
předváděl ji na fi guríně. Přítomní si pak 
mohli vyzkoušet, jaké úkony je třeba 
udělat pro zachránění života. Slunečné 
odpoledne přivítali i děti, kterým hasiči 
připravili možnost zaskákat si na velké 
trampolíně a rovněž využít i hrací prvky 
dětského hřiště. Oslava proběhla ve velmi 
dobré náladě, byla kvalitně připravena. 
Přejeme SDH Skalice hodně úspěchů v 
jejich další činnosti. Spolupráce hasičů 
s obcí probíhá na velmi dobré úrovni, 
obec si váží toho, že dobrovolnou prací 
a brigádami pomáhají při obnově obce. 
Rovněž každoročně na začátku prázdnin 
hasiči organizují dětský den na hřišti ve 
Skalici, o který je velký zájem.

Je dobře, že se práce hasičů zalíbila 
hlavně mladým. Hasičský sbor má své 
pokračovatele a navazuje na dlouholeté 

tradice svých předchůdců, které trvají 
již od 1. října 1880, dnem jeho založení. 
Děkujeme jim za to.

Eva Ornstová , starostka

SOUTĚŽ PODORLICKÉ LIGY SOUTĚŽ PODORLICKÉ LIGY 
VE VÝRAVĚVE VÝRAVĚ

Poslední srpnovou sobotu 28.8.2010 
uspořádali dobrovolní hasiči ve Výravě 
hasičskou soutěž v požárním útoku, která 
byla součástí Podorlické ligy. Soutěž se 
konala na nové dráze u sportovního hřiště 
ve Výravě a řídila se pravidly Podorlické 
ligy. Soutěžilo se na sklopné terče s 
elektrickou časomírou v kategorii muži a 
ženy. Hlavním rozhodčím byla Marcela 
Hlávková a dále na regulérnost dohlíželi 
Jiří Válek, Václav Kutík a Václav Šípek.

Bohužel počasí se nevydařilo. Od rána 
dešťové přeháňky a teplota kolem 15°C 
byly jedny 
z příčin, že 
se soutěže 
zúčastnilo jen 
12 družstev 
mužů a 3 
družstva žen. 
Po vzájemné 
d o h o d ě 
pořadatelů s 
p ř í tomnými 
družstvy se 
s o u t ě ž i l o 
dvoukolově, 
přičemž do 
c e l k o v é h o 
pořadí se započítával lepší dosažený 
výsledek.

K bezproblémové organizaci přispělo 
kvalitní ozvučení, které zajistil Martin 
Černý. Pro přítomné diváky pak celou 
soutěž odborně komentoval Martin 
Svatoň, sám pravidelný účastník soutěží v 
požárním sportu. Časomíru přivezli hasiči 
z Opočna. Jak je patrné z výsledkové 
listiny, často o pořadí rozhodovaly 
desetiny vteřiny.

SDH VýravaSDH Výrava Výsledková listina:
Soutěžní kategorie ženy
1 Opočno 22,60s
2 Semechnice 23,80s
3 Dobruška 27,24s

Soutěžní kategorie muži
1 Trnov  18,49s 
2 Častolovice 19,62s 
3 Výrava  19,87s 
4 Výrava B 20,15s
5 Semechnice 21,01s
6 Meziměstí 21,43s
7 Houdkovice 22,09s
8 Opočno  23,00s
9 Jeníkovice 27,31s
10 Vršovka  34,11s
11 Černožice 39,64s
12 Rájec  44,33s

I přes náročný terén a nevlídné 
počasí předvedli soutěžící kvalitní 
výkony, za které si odváželi nejenom 
body do Podorlické ligy, ale i věcné dary 
od pořadatele.

Tímto bych chtěl poděkovat všem 
sponzorům za fi nanční a věcné dary. 
Věřím, že se soutěž zúčastněným 
družstvům a přítomným divákům líbila, 
a že opět za rok najdou cestu do Výravy. 

Václav Šípek, starosta  SDH



Mnoho z vás, vážení 
čtenáři, se mě ptá, kdy 
se stalo to nebo ono. 
Zaměřil jsem se tedy 
při hledání zajímavostí 

právě na tyto události a doufám, že 
tam každý najde odpověď právě na tu 
svou „kdy ?“ a „jak ?“.

Začínáme rokem 1960.
Širokoúhlý fi lm
V prosinci 1960 bylo přebudováno 

místní kino na širokoúhlé. Kino je 
vybaveno moderními stroji, velmi 
krásně je upraveno uvnitř a patří 
mezi nejlepší v našem kraji. Zásluhu 
na vybudování kina mají: předseda 
stavební komise Josef Adamíra, 
předseda MNV Jaroslav Kutík ml.,  
tajemník MNV Ladislav Vlček. O 
širokoúhlé fi lmy je značný zájem.

Místní lidová knihovna
Místní lidová knihovna je umístěna 

v bývalé evangelické škole. Má celkem 
5693 svazky. Naučná literatura má 
930 svazků, krásná 4321 svazek, pro 
mládež 442 svazky.

Knihovna má 177 čtenářů, z 
toho 61 žactva. Knihovnu vedl učitel 
Bohuslav Kříž.

Televize
Počet majitelů televisorů se v roce 

1960 rozrostl na 110 posluchačů. 
Televisory způsobují, že na přednášky 
i ostatní kulturní podniky chodí méně 
lidí. Televisi říkají v obci „bačkorová 
kultura“.

Hokej
V lednu a únoru bylo pěkné zimní 

počasí. Zem byla pokryta sněhovou 
pokrývkou, rybníky krásným ledem.

Dostaveníčkem bruslařů byl rybník 
„Čerňák“ na dolejším konci obce. O 
ledovou plochu zde pečlivě pečovali 
Jarka Skákal a Jarka Michňo. A led byl 
svědkem mnohých tvrdých hokejových 
bojů našich žáků. Žáci si vedli čile a 
proto uvádíme výsledky jejich zápasů:

Černilov – Pouchov            7:1
Černilov – Předměřice        11:1
Černilov – Spartak HK B      7:0

(na zimním stadionu v HK)
Černilov (žáci) – Výrava (dorost) 

             3:4
Černilov – Pouchov            11:4
Žáky vedl učitel Miroslav 

Kudyvejs. Zápasům přihlíželo vždy 
hodně občanů.

Jednota
Naší obec zásobuje spotřebním 

zbožím podnik Jednota, která měla v 
roce 1960 v obci následující podniky:

Hostince: „U Adamírů“, „U 
Hojných“, „U Genertů“, „U 
Veselovských“.

Prodejny: Obchod s koloniálním 
zbožím, Železářství, Textilní prodejnu, 
Prodejnu tabáku a papíru, Prodejnu 
obuvi, Prodejnu cukrářskou, 
Samoobsluhu, Řeznictví, Pekařství – 
koncem roku zrušeno, Sklad nábytku.

Doska
Doska sdružuje místní řemeslníky. 

Pracují v ní Emil Brun – strojní 
zámečník, Bohuslav Bartoš – truhlář, pí.  
Nováková – švadlena.

Dále v naší obci pracovali 
řemeslníci:

Radomil Dvořák – krejčovské 
družstvo,Jaroslav Nývlt – Komunální 
podniky Třebechovice – holičství, 
„Obuva“ – oprava obuvi, Čistírna a 
barvírna – sběrna

JZD má dílnu kovářskou a sedlářskou 
a zahradnictví. ČSSS mají dílnu 
kovářskou a truhlářskou a kolářství.

Samostatně pracuje cementář Josef 
Šrámek

Rok 1961
Výstavba koupaliště
Černilov nemá přirozeného vodního 

toku a proto po dlouhou řadu let bylo 
snem obyvatel vlastní koupaliště. Jeho 
uskutečnění naráželo vždy na fi nanční 
nebo materiální prostředky. Myšlenka 
koupaliště ožila opět po osvobození v 
roce 1945, kdy se toho úkolu ujala TJ 
Sokol. Projekty koupaliště vypracoval 
Petr Sysel (v roce 1947 a 1951). Sama 
sokolská jednota nemohla realizovat 
tak velké dílo a 27.10. 1959 předala 
celou stavbu MNV, který měl rovněž  ve 
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prováděl menší práce v akci Z, ale vše 
zůstávalo při starém.

Umístění koupaliště bylo navrženo 
prostřed obce na pozemku č. kat. 1120 
za skladem JZD, kde pozemky tvoří 
louku podél náhona, který je napojen 
na Pultarovu studánku, ležící na kat. 
č. 1060. Není pamětníka , který by 
pamatoval, že studánka byla bez vody. 
I v době největšího sucha měla dostatek 
dobré, čisté vody a obyvatelé obce sem 
pro ni chodili.

Nový MNV – zvolený po volbách 
v roce 1960 – měl ve svém programu 
výstavbu koupaliště a ihned po 
projednání v radě MNV navštívili s. 
Kutík, Vlček, Valenta a Adamíra ONV, 
kde hájili výstavbu. ONV  neměl zvláštní 
pochopení a namítal, že projekt je slabý, 
že je nedostatek vody a že obec není 
schopna tak velké dílo uskutečnit.

Ihned po návštěvě ONV bylo 
přikročeno ke zkoušce vydatnosti 
pramenů studny a studánky. Byla 
přivezena dvě čerpadla, rozvinut kabel, 
který byl půjčen od občanů a prováděn 
čerpací pokus od 29. 10. 1960 do 6. 11. 
1960. Ve dne i v noci. Bylo zjištěno, že 
vodoteč má přítok 3,2 l/sec, sama studna 
1,29 l. Zkoušky prováděl Jos. Adamíra s 
Václ. Černým. Zpráva o výsledku byla 
zaslána na ONV. Ten svým přípisem 
potvrdil, že přítok vody stačí.

Dále bylo projednáno v radě MNV, 
že plány není možno zajistit v žádném 
projekčním středisku a proto se uvolil 
předseda komise pro výstavbu, že 
tyto plány zhotoví brigádnicky. Po 
nedělích a ve volném čase. Celkem bylo 
odpracováno na této práci 540 hodin. 
Během provádění projektu došlo k řadě 
jednání na ONV a 24. 2. 1961 byl dán 
souhlas ke stavbě koupaliště.

Během podzimu a zimy 1960 – 1961 
byl opatřen materiál a jednalo se o jeho 
odvoz JZD. Většinu materiálu zajistil 
Josef Adamíra – hlavně 500q cementu 
z cementárny v Práchovicích. Dále 
byly zajištěny cihly, vápno písek, kámen 
ze Skutče, prefabrikáty meliorační od 
Vysokého Mýta , betonové železo a různý 
jiný potřebný materiál. Rovněž byly 
zakoupeny rekvizity – kolečka, krumpáče, 
lopaty vše v hodnotě 3132,02 Kčs.

Během zimních měsíců navštívili 
poslanci MNV občany a uzavřeli s nimi 
závazky – 30 hod. na schopného občana. 
Zajistili tak celkem 9322  hod.

Po mírné zimě byla zahájena práce 
na koupališti dne 8.4. 1961. Práce byla 
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31. března 1925 zaslala výravská školní 

rada žádost Okresní školní radě v Hradci 
Králové, aby osada Dolní Černilov byla 
vyškolena ze školní obce černilovské a 
přiškolena do školní obce výravské. Důvodem 

této žádosti bylo, že rodiče z Dolního Černilova posílali své 
děti do školy do Výravy místo do Černilova, přestože byli 
několikrát napomínáni, aby to nedělali. Způsobovalo to 
administrativní problémy, se kterými si učitelé nevěděli rady.

Žádost byla vyslyšena. 7. října přijela do Výravy komise, 
aby změřila vzdálenost a zjistila stav a schůdnost cest 
spojujících Dolní Černilov se školou ve Výravě a školami v 
Černilově.

MŠR měla za úkol připravit 20 m dlouhé pásmo, dvě tyče 
k jejich držení, hřeby a dva fi guranty k držení pásma.

Naměřena byla celková vzdálenost od školy ve Výravě do 
středu obce Dolní Černilov 2760 m. Celková vzdálenost obce 
Dolní Černilov od horní školy v Černilově činila 2705 m a od 
dolní školy 3447 m. 

V horní škole v Černilově byla umístěna 1.-3. třída, v dolní 
4.-5. třída. Děti z Dolního Černilova docházely do obou škol, 
proto se měřily obě vzdálenosti.

Spojovací cesta do Výravy byla mnohem lepší než do 
Černilova. Do Výravy se šlo pouze 596 m polní cestou, 
která byla udržovaná a za každého počasí schůdná. Kdežto 
do Černilova se šlo 1545 m špatně schůdnou a neudržovanou 
polní cestou. Po šetření komise bylo rozhodnutu přeřadit od 1. 
ledna 1926 žáky z Dolního Černilova do Výravy, protože jim 
to usnadní školní docházku. Navíc tím také splynuly hranice 
školní obce výravské s hranicí politické obce Výravy.

Lenka Kousalová, kronikářka obce Výravy

zahájena hloubením bazénu buldozerem JZD, který obsluhoval 
s. Václav Týfa. Proměřování provedl Jos. Adamíra.

Ihned od začátku bylo postupováno podle harmonogramu 
tím, aby práce byla do pouti skončena a bazén napuštěn. 
Denně bylo voláno 10 – 15 pracovníků od 15 do 19 hodin. 
Na neděli bylo zváno 20 – 30 brigádníků od 7 do 12 hodin. 
Ve všedních dnech prováděli tesaři bednění, v neděli se 
betonovalo. Práce byla plně mechanizována – od JZD byly 
vypůjčeny transportéry a míchačka. Traktoristé JZD prováděli 
zdarma přísun materiálu. Práce pokračovala plynule a 3. 
7. byl hlavní bazén napuštěn. Dále bylo pokračováno na 
výstavbě dětských bazénů a na skokan. můstku, na kabinách. 
Práce byly ukončeny 8.10. 1961.

3. července 
byl slavnostně 
oholen tajemník 
MNV Ladislav 
Vlček, který 
se od začátku 
stavby neholil, 
neboť uzavřel 
závazek, že do 
napuštění vody 

se nebude holit, neboť někteří občané prorokovali napuštění 
až v roce 1962.  

O celém průběhu stavby byl pořízen s. Klicperou fi lmový 
záznam, který byl promítán občanům při besedách v kině.

Celkem bylo odpracováno 10.232 hod. zdarma. Na 
odborných pracech byly odpracovány 1.274 hodiny, které 
převážně prováděl s. Adamíra st., s. Václav Černý. Hodnota 
díla byla 334.000 Kčs při nákladu 143.000 Kčs. Celkem bylo 
provedeno: strojního výkopu 650m3, ručního výkopu 496m3, 
betonu 289m3, kanalizace 275m, omítek 856m2.

Zpracováno bylo: písek 444m3, cement 541,80q, rour 
170m, cihel 9500ks, beton. desek 3200ks,  beton. melior. 
dlaždic 1945ks, žulového kamene 159,5t, železa 34q, hřebíků 
155kg, řeziva 8,5m3.

MNV byl za svou práci vyhodnocen jako nejlepší v rámci 
ONV v Hradci Králové i v rámci KNV.

Rok 1962
Výstavba koupaliště
V druhé polovině dubna byly opět zahájeny práce na 

výstavbě koupaliště. Bazén byl vypuštěn, vymyt a znovu 
napuštěn vodou. Kolem bazénu bylo postaveno zábradlí a 
vybudovány chodníky. Dokončena byla i skokanská věž, která 
byla opatřena třemi prkny. O koupaliště byl pak v létě veliký 
zájem. Přijížděli sem pravidelně i návštěvníci ze širokého 
okolí. Byl velký zájem o projekt, o který si psaly MNV z celých 
Čech. Koupaliště dostalo v roce 1962 pěknou tvář a patřilo k 
nejhezčím místům naší obce. 

Vodní pólo v Černilově
V létě požádal plavecký oddíl Rudé hvězdy Hradec 

Králové o povolení sehrát na našem koupališti mistrovské 
utkání ve vodním pólu. První utkání bylo sehráno v sobotu 
28. července mezi RH Hradec Králové a Duklou Plzeň 6:1. V 
neděli sehrála Rudá hvězda vítězné utkání s Děčínem. Utkání 
se hrála o postup do 1. ligy. O nový sport byl v obci značný 
zájem.

Pokračování příště

Jaroslav Kudrnáč, kronikář

PEDIKÚRA IRENA  BEZNOSKOVÁ
Přijedu a ošetřím u vás doma

Základní ošetření za 140 Kč:
-    odstranění ztvrdlé kůže
-    úprava nehtů
-    odstranění kuřích ok

Kontakt: tel. 774 945 799

Z výravské kronikyZ výravské kroniky



KAM SI MŮŽETE JÍT V ČERNILOVĚ ZACVIČIT:KAM SI MŮŽETE JÍT V ČERNILOVĚ ZACVIČIT:
Pondělí 
- Power-jóga se S.Šafránkovou - KSD 18.30-20.00

Úterý 
- kondiční cvičení V.Matulové - tělocvična ZŠ 18.30-19.30

Středa 
- Zumba s K.Kotlíkovou - tělocvična ZŠ 18.45-19:30

Čtvrtek 
- Pillates seniorky - KSD 15-16 h
- Cvičení na míčích s V.Matulovou - tělocvična ZŠ - 19-20h
- Jóga pro začátečníky a gravidjóga s M.Michalíčkovou 
                - KSD - 18.30-19.30

Pátek 
- Capoeira s V.Matulovou - tělocvična ZŠ - 13.30-15.00

POWER-JÓGA V ČERNILOVĚPOWER-JÓGA V ČERNILOVĚ
V novém školním roce dochází ke změně termínů 
cvičení. Od začátku září 2010 je power-jóga v 
Kulturním a spolkovém domě v Černilově každé 
pondělí od 19 do 20:30 hod. - cvičí se ve velkém 
sále v 1.patře. Vstupné: 40 Kč/lekce, 35 Kč/lekce 
při předplatném na 10 vstupů.

TENSING ČERNILOV
Tensing Černilov se po letních prázdninách opět schází 
v Kulturním a spolkovém domě v Černilově a to vždy 
v pondělí od 18 do 20 h na půdě - ve zkušebně. Do 
tensingu může chodit každý teenager, tedy -náctiletý, 
kterého baví zpívat, hrát v kapele, divadlo či tanec 
a společně pak připravovat vystoupení. Tensing je 
tvořivým programem, který pochází z Norska. Tensing 
Černilov vznikl po návštěvě opravdového Tensingu 
Norsko, který se zde zastavil při své koncertní 
šňůře na trase Vídeň-Brno-Černilov-Praha-Berlín... 
Laughing. 

Více o tensingu na www.tensing.cz

Pro všechny holky, co si chtějí zatancovat, trochu si zacvičit, 
naučit se něco nového a hlavně se společně pobavit

TANEČNÍ KROUŽEK PRO DĚVČATATANEČNÍ KROUŽEK PRO DĚVČATA 
(doporučený věk 5 - 7 let),

každé pondělí 16 – 17 hodin,
KSD v Černilově, 
žlutý sál v přízemí

kurzovné: roční 800 Kč / pololetní 400 Kč
-10% pro držitele Rodinného pasu a členy o.s. Ulita

Bližší informace a přihlášky: Jana Horáková, 
tel.: 607 529 451, e-mail: ulita.cernilov@email.cz

Kd

                str. 34str. 34     |   Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko   Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko                            





Klub maminek Dvoreček pořádá

ve dnech 11. – 13. 11. 2010

PODZIMNÍ BAZÁREK
-  podzimního a zimního oblečení a obuvi
-  potřeb pro děti (autosedačky, kočárky, zimní fusaky…)
-  sportovního vybavení (lyže, boty na lyže, hůlky, brusle, 
   helmy, …)
-  drobností, které již nepotřebujete, ale mohly by ještě  
   někomu udělat radost

Věci si prosíme označte cenou, za kterou je chcete prodat. 
25% z ceny je určeno na náklady spojené s Bazárkem 
a akce pro veřejnost, které organizuje Klub maminek 
Dvoreček. Neprodané, včas nevyzvednuté věci budou 
předány charitativním organizacím.

Příjem věcí:
Čtvrtek 11.11. 15 – 19 hod.

Prodej:
Pátek 12.11. 15 – 19 hod.

Finanční vyrovnání 
a výdej neprodaných věcí:
Sobota 13.11. 15 – 19 hod.

Místem konání je Kulturní a spolkový dům v Černilově.

Srdečně vás zveme na adventní koncert

AVE 
MARIA

v podání operní 
pěvkyně 

Emy Hubáčkové

sobota 4. 12.
od 18.00 hod.

kostel sv. Štěpána

Zveme Vás na druhý 

ADVENTNÍ TRH 
který se koná 26.11. 2010 v KSD. 

Dopolední program pro základní a mateřskou 
školu. Od 14.00 do 20.00 hod. pro veřejnost.

SVATOMARTINSKÁ ZÁBAVA
Kdy: Pátek 12.11.2010 od 20:00 hod
Kde: Černilovská sokolovna
Hraje skupina: NOTA BENE
Na zábavě vystoupí exkluzivně jeden 
z komiků, kterého můžete znát z pořadu HBO 
„NA STOJÁKA“. Jeho jméno bude zveřejněno na 
www.cernilov.eu po 10. 10. 2010.

Občerstvení: p. Hrubý z Výravy
Vstupné: 100,-Kč 
Předprodej vstupenek od 25.10.: 
Jaromír Pavel, Černilov 146 „u Vančáku“ 
Tel. +420 602 104 356

MUDr. Karel Oberreiter 
ordinuje v novém černilovském zdravotním 

středisku vedle hasičské zbrojnice. Kromě toho 
má ordinaci také v Třebechovicích p. Orebem, 
kde ho mohou navštívit i černilovští pacienti.

Ordinace: Černilov 38 
        Heldovo nám. 594, Třebechovice p/O
Telefon:    774 706 250

Ordinační doba:
       Černilov  Třebechovice p/O
Pondělí  7:45 - 12:00  14:00 - 18:00
Úterý  7:45 - 10:00  11:00 - 14:00
Středa  7:45 - 12:00  14:00 - 16:00
Čtvrtek  7:45 - 12:00  14:00 - 16:00
Pátek  7:45 - 10:00  11:00 - 14:00
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Zateplení ZŠ a MŠ Černilov
            Investor: Obec Černilov     Rozpočet projektu:
   503 43 Černilov 310    Celkové náklady:          11 503 630,00 Kč
         Uznatelné náklady:            8 529 116,00 Kč
         Neuznatelné náklady:            2 974 514,00 Kč

Zdroje fi nancování: 7 249 749,00 Kč příspěvek z fondu EU  Harmonogram projektu:
   (85% uznatelných nákladů)   přípravná fáze projektu:     07/2009 – 07/2010
      426 456,00 Kč příspěvek SFŽP ČR  zahájení stavebních prací:        12. 07. 2010
   (10% uznatelných  nákladů)   ukončení stavebních prací:      31. 10. 2010
   3 827 424,00 Kč z rozpočtu obce  ukončení realizace projektu:      31. 12. 2010
   (5% uznatel. + 100% neuznatel. nákladů) fi nanční ukončení projektu:      31. 03. 2011

Cíl projektu:
Zateplit obvodové konstrukce a vyměnit otvorové výplně budovy ZŠ a MŠ v obci Černilov a snížit tím vysoké pro-
vozní náklady. Realizací projektu dojde ke snížení emisí CO2 o cca 74,4 t/rok a k úspoře energie cca 1 328,6 GJ/rok. 

Aktuální informace:
Dne 12. 07. 2010 Obec Černilov ve spolupráci s Ing. Petrem Bajtalonem (investorsko technický dozor) a Ing. Mar-
tinem Dohnalem (autorský dozor) předala staveniště zástupcům K2 – ROOF s.r.o a poté byly zahájeny práce na 
zateplení střešního pláště, provedení fóliové střešní krytiny, zateplení obvodového pláště a výměna výplní vnějších 
otvorů a související stavební práce a dodávky.
K dnešnímu dni jsou již vyměněny všechny výplně vnějších otvorů a probíhají dokončovací práce na zateplení 
obvodové konstrukce, zateplení střešního pláště 
a provedení fóliové střešní krytiny.

Tiskovou zprávu za obec Černilov připravil a další informace v případě zájmu poskytne:
Ing. Stanislav Javůrek, starosta obce Černilov, tel: 495 431 131, starosta@cernilov.cz

PIDIFRKPIDIFRK
K letošnímu 

jubilejnímu 15. ročníku 
recesistické soutěže 
„Černilovský pařez“ 
byl vydán pohled 
Černilova s námětem 
právě této soutěže. 
Černilovský pohled 
– PIDIFRK č. 573 – 
je součástí velkého 
ce lorepubl ikového 
Ó B R F R K U , 
pohlednicové sklá-
danky z významných 
míst naší republiky. 
Pohled je možné 
zakoupit na Obecním 
úřadě v Černilově 
a v „Hospůdce u 
Šulců“ za 15,- Kč. 
Více informací získáte 
na www.pidifrk.cz.



Pohádkový rybník ve VýravěPohádkový rybník ve Výravě ▼

Mlynář s mlynářkou, vodník s vodnicí, hejkal, loupežníci, 
hajný Robátko, ježibaba, víla a další masky, které mohly 

děti potkat při netradičním dětském dni ve Výravě. 
Článek o této akci najdete na straně 22.

Klub dobré pohody v Černilově Klub dobré pohody v Černilově ▲
Klub dobré pohody zakončil svá setkávání ve školním 

roce 2009/2010 posezením s opékáním kýty v černilovské 
restauraci U Šulců. Po prázdninách se všichni těšili na 

výlet do Kutné Hory, o tom ale více v příštím čísle.

Vítání občánků v LibřicíchVítání občánků v Libřicích

 ◄ Dětem zpíval sbor ZŠ Černilov; ▲ Matyáš Fejfar; Terezka Jůnová ▲


